
\/// \ I ív 1
B I U

PR O LE TA R I D IN  TO A T E  ŢĂRILE, U N IŢ I-V Ă  !

O R G A N  AL COMITETULUI JUDEŢEAN SIBIU AL P . C . R .  Şl AL CONSILIULUI POPULAR JUDEŢEAN P R O VIZO RIU
——"——— —     :   -------------------------:   L_________________________ - ____________ _________■ - — - ■ - - - 

Anul II, nr. 309 Sîmbătă, 15 februarie 1969 4 pagini, 30 bani
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iNTlLNIRI

INTRE ALEGĂTORI Ş l  
CANDIDAŢII FRONTULUI 
UNITĂŢII SOCIALISTE

O m a g iu  gîndulu i...
Bilanţul prilejuieşte întregiri sufleteşti. 

E ocazia cînd omul îşi face suma reali
zărilor încrestîndu-le cu ochii minţii pe 
răboj. La Amnaş cooperatorii au făcut 
ieri tocmai acest lucru. Zestrea culturilor 
mari, completată cu veniturile zootehniei 
a fost analizată, scoţîndu-se în evidenţă 
realităţi ce exprimau posibilităţile ne- 
tra'“''formate în fapte, sătenii, venind şi 
de astă dată cu propuneri valoroase, 
Riduri pe a căror ţesătură domnea eter
na încredere. Şi era firesc. Ei s-au întîlnit 
în număr mare cu candidaţii Frontului 
Unităţii Socialiste în alegerile pentru 
Marea Adunare Naţională, consiliile 
populare judeţene şi comunale. Aurel N. 
Gorun, directorul I.M.C.C. Sibiu, candi
dat al Frontului Unităţii Socialiste a în
treţinut acest dialog cu amnăşenii despre 
realităţile existente în sat şi perspectivele 
lui.

Mai înainte am avut ocazia să cunosc 
îndeaproape oamenii de aici, să-i văd pe 
făuritorii frumuseţilor acestor meleaguri. 
In odihnitoarea linişte a zăpezii, tot ceea 
ce aţi creat ei iese în evidenţă cu un 
fel de măiestrie calmă. Sínt frumoase 
siluetele caselor noi, proiectate pe fondul 
de aur al zilei senine, sínt frumoase fe
tele pe care le-am văzut durjjdnică Ia 
horă, dar splendide mi se par şi dealu
rile domoale care ascund sub omăt bel
şugul grîului. Am auzit pe sub ferestre 
venind de la radio sau de la şezători, 
acordurile cântecului românesc, s-a re
flectat lumina unui colţ de ecran al tele-

Gospodărirea 
o preocupare

In sala clubului Grupului de şantiere 
din Mediaş, cetăţeni din străzile Pictor 
Aman, Malului, 1 Septembrie şi Căru
ciorului au participat la întîlnirea cu 
tovarăşul Costică Pórimé, prim-secretar 
al Comitetului municipal de partid, can
didat al Frontului Unităţii Socialiste în 
circumscripţia electorală judeţeană nr. 74.

Prin felul cum s-au purtat discuţiile 
şi atmosfera creată, adunarea a căpătat 
un caracter de lucru. Cetăţenii au arătat 
succesele obţinute in cadrul circumscrip
ţiei, au făcut preţioase propuneri pentru 
mái buna gospodărire, aprovizionare şi 
ridicarea nivelului edjlitarigospodăresc al 
municipiului. Mulţi dintre cei care au 
discutat (Iosif Dohoy, loan Ruja, Maria 
Stoica, Árpád Kovács şi alţii) s-au re

vizorului pe peretele unei case vecine.
Lucrurile realizate însă de cooperatorii 

de aici par şi mai impresionante într-o 
împrejurare ca aceasta cînd sătenii în
cearcă să le cuprindă cu mintea pe toate.

Depăşirea pe anul precedent a produc
ţiei planificate la grîu, succesele obţinute 
în domeniul zootehniei întregesc frumuse
ţea satului de azi şi de mîine. Pentru 
cel de mîine Mihai Schuster, Ion Mun- 
teanu şi Dumitru Milea, ţărani coopera
tori, au ridicat problema construcţiei de 
trotuare. Vasile Matei, Gheorgne Cucu şi 
alţi locuitori doresc încă Un medic la 
dispensarul sătesc. Alţi cetăţeni au discu
tat pe larg problema păşunilor, a cons
truirii de podeţe şi a acoperirii fîntîni- 
lor, necesitatea reparării drumului ce vine 
de la Sălişte, terminarea grabnică a că
minului cultural. N-au lipsit din discuţie 
nici suplimentarea curselor I.R.T.A. cu 
încă o maşină pe Z-i, construirea unui 
nou local pentru cooperativa de consum 
şi posibilitatea aducerii pîinii de la Să
lişte.

Vorbind în faţa alegătorilor, Aurel 
Gorun, candidatul Frontului bonităţii So
cialiste pentru Marea Adunare Naţională, 
a spus: „Manifestul Frontului Unităţii 
Socialiste înmănunchează elementele unui 
program constructiv în care ridicarea ne
contenită a nivelului de trai al poporului 
e un imperativ de prim ordin. In acest 
sens, am convingerea că raţionalele dum
neavoastră propuneri îşi vor găsi nu peste 
mult timp materializarea“.

municipiului — 
a tuturor

ferit la îmbunătăţirea canalizării, asfal
tarea străzilor, întreţinerea curăţeniei, 
mai buna aprovizionare a unităţilor co
merciale.

Şi fiindcă întîlnirea între candidaţi şi 
alegători a avut scopul de a se găsi căi 
precise de rezolvare a unor propuneri, de 
a se stabili soluţii cit mai eficiente, to
varăşul Costică Porime în .cuvîntul său, 
a arătat printre altele că tocmai felul 
cum s-a discutat demonstrează grija ce
tăţenilor pentru rezolvarea treburilor 
obşteşti. ,

Referindu-se la unele realizări obţinute 
de oamenii muncii din cadrul municipiu
lui, vorbitorul a arătat că numai în 
prima lună a acestui an planul producţiei 
globale a fost realizat în proporţie de

1969 este anul hotărîtor pentru 
realizarea obiectivelor planului cin
cinal, stabilite de Congresul al 
IX-lea al partidului. /

Tocmai de aceea comitetele de 
direcţie din unităţile economice din 
judeţul Sibiu au pus la baza acti
vităţii lor acţiunea de continuă ac
tualitate — organizarea raţională, 
după criterii ştiinţifice, a produc
ţiei şi a muncii. Măsurile luate au 
dus la valorificarea superioară a re
surselor materiale şi umane din fie
care unitate industrială.

Pe ansamblul industriei judeţului 
Sibiu, sarcinile de plan din prima 
lună a anului 1969 au fost înde
plinite în proporţie de 103,2 la 
sută. Aceasta înseamnă că nume-

Bilanţ pozitiv 
in activitatea 

economică
roase colective de muncă cum sínt 
cele de la „Elastic“, „Automecani- 
ca“, Industria cărnii (abator), „Dum
brava“, „Steaua roşie“, „Flamura 
roşie“, Industria laptelui, I.R.U.M. 
din municipiul Sibiu, „Emailul 
roşu“ şi „Vitrometan“ din Mediaş, 
Uzinele textile din Cisnădie, U.C.M. 
Copşa Mică, „Sticla“ din Avrig, ca 
şi industria agniţeană, nu numai că 
şi-au îndeplinit sarcinile integrale 
de plan, dar le-au şi depăşit sub
stanţial.

Dar cele mai răsunătoare succese 
pe linia îndeplinirii indicatorilor de 
plán pe luna ianuarie au fost obţi
nute de colectivul întreprinderii 
„VICTORIA“ din Sibiu. Datele sta
tistice indică cifra de 113,6 la sută 
la realizarea planului producţiei glo
bale şi marfă.

Pentru a informa cititorii noştri 
despre factorii care au contribuit 
la obţinerea acestor frumoase re
zultate, am luat un interviu ingi
nerei Elena Jurca, preşedinta co
mitetului de direcţie al întreprin
derii amintite.

— In ce măsură căutările, inves
tigaţiile începute încă din anul tre
cut au avut rezonanţe pozitive în 
pregătirea planului de producţie pe 
1969 ?

— Este adevărat că pregătirile 
pentru anul 1969 au început cu 
luni în urmă. Cu ajutorul specia
liştilor noştri „pianul de intenţii“ 
a căpătat contur în acţiunea de 
organizare ştiinţifică a producţiei.

— De fapt despre ce este vorba ?
Studiile întreprinse pe linia unei

mai eficiente organizări a produc
ţiei şi a muncii au dus la stabilirea 
unor măsuri, care aplicate, au con
tribuit la îndeplinirea şi depăşirea 
indicatorilor de plan. Astfel, pro
blema care se ridica cu acuitate era 
dezvoltarea capacităţilor de produc
ţie. Şi am acţionat. Unele secţii de 
fabricaţie au fost dotate cu noi 
cuptoare de mare randament a că-

(Ovntiriiiare în paq. a ll-a)
Interviu realizat de 

loan NISTOR

Spaţioasa canlină a Grupului şcolar petrol, una din noile conftrucţii ale oraşului Mediaş

Vizita de lucru 
VASILE PATILINET

a tovarăşului 
în judeţul Sibiu

105,3 la sută, iar al producţiei marfă de 
104,9 la sută, ceea ce echivalează cu un 
spor de 13 milioane şi, respectiv, 12 mi
lioane lei. . •

Referindu-se la rezolvarea treburilor 
gospodăreşti candidatul a apreciat intere
sul cetăţenilor precum şi aportul lor la 
finalizarea acţiunilor întreprinse pe 
această linie.

întîlnirea alegătorilor cu candidatul 
Frontului Unităţii Socialiste a demonstrat 
încă o dată hotărîrea oamenilor muncii 
din municipiul Mediaş de a traduce în 
viaţă sarcinile ce le revin, profunda lor 
adeziune faţă de măreţul program înscris 
în Manifestul Frontului Unităţii Socia
liste.

E. SANDU

Primatul inte
reselor obşteşti

Intr-o ‘ atmosferă de puternic elan pa
triotic, sub semnul activităţii creatoare a 
întregului popor pentru realizarea anga
jamentelor luate în cirţstea . celei de-a 
XXV-a aniversări a eliberării patriei, 
pentru îndeplinirea sarcinilor planului de 
stat pe 1969 şi a altor obiective de in
teres social, s-iu desfăşurat şi ’continuă 
să aibă loc intîlniri ■ ale alegătorilor cu 
candidaţii Frontului Unităţii : Socialiste 
din circumscripţiile cisnădiene (orăşeneşti 
şi judeţene), pentru alegerile, de la 2 mar
tie. Ele au constituit şi cpnstituie un bun 
prilej pentru dezbateri cetăţeneşti, cu 
ocazia cărora sínt consemnate valoroase 
propuneri.

In întâlnirile dintre candidaţi şi ale
gători care au avut loc pînă la această 
dată în circumscripţiile cisnădiene, s-au 
făcut numeroase 'propuneri cu caracter 
social şi edilitaro-gospodăresc, printre 
care se înscriu: instalarea unei fîntîni 
arteziene în cvartalul „Măgura“, ame
najarea unor noi zone verzi, a unui teren 
de joacă pentru copii, urgentarea intro
ducerii iluminatului public în acelaţi car
tier, instalarea unui telefon public, ame
najarea străzii Şipotului şi altele. (Cir
cumscripţiile orăşeneşti nr. 30 şi 31).

In circumscripţia judeţeană nr. 86 din 
localitatea Cisnădioara, alegătorii au pro
pus următoarele: construirea sau amena
jarea a 4 săli de clasă pentru şcoaia ge
nerală, necesare în anul de învăţămint 
1969—1970; amenaiarea unei baze spoi- 
tive; trecerea oficiului poştal Cisnădioara 
la Oficiul P.T.T.R. Cisnădie (în prezent 
aparţine de Sibiu), subordonarea maga
zinului alimentar, a celui textil şi a 
bufetului de centrul Cisnădie (aparţin de 
Răşinari); construirea şi montarea unor 
indicatoare turistice în centrul localităţii 
şi altele.

Propunerile ce s-au făcut demonstrează 
pregnant primatul intereselor obşteşti de 
a căror rezolvare se ocupa cu simţ. de 
răspundere toţi cetăţenii.

loan STREZA coresp.

Ieri, înainte de masa, tovarăşul 
Vasile Patiiineţ, secretar al Comite
tului Central al Partidului Comunist 
Român, însoţit de tovarăşul Richard 
Winter, prim-secretar al Comitetului 
judeţean de partid şi Aurel Cristea, 
prim-secretar al Comitetului muni
cipal de partid Sibiu, au participat 
la adunarea generală a membrilor 
C.A.P. din comuna suburbană Po- 
placa. Consacrată dezbaterii dării de 
seamă asupra activităţii economice a 
unităţii pe 1968 şi prezentării pla
nului de producţie pe 1969, aduna
rea a constituit o întîlnire de lucru 
în care dezbaterile s-au axat pe 
principalele probleme pe care le ri
dică munca şi viaţa cooperatorilor 
de aici, a tuturor cetăţenilor.

Din prezentarea dării de seamă 
au reieşit unele rezultate bune obţi
nute în anul care a trecut, dar s-au 
vădit şi numeroase deficienţe orga
nizatorice, de gospodărire asupra 
cărora discuţiile participanţilor s-au 
oprit cu insistenţă.

Nerealizarea producţiilor planifi
cate atît In sectorul vegetal cit şi 
în zootehnie, nerealizarea planului 
de venituri şi cheltuieli, slaba muncă 
a consiliului de conducere au fost 
cîteva dintre problemele care s-au 
aflat în centrul atenţiei critice a 
cooperatorilor.

Numeroşi vorbitori au semnalat 
faptul că unele culturi au fost com
promise datorită lipsei de preocupare 
din partea conducerii, a brigadierilor 
de cîmp, datorită unor carenţe orga
nizatorice ce s-au făcut simţite pe 
tot parcursul anului. Fenomene ne
sănătoase, încălcări ale statutului 
n-au fost lichidate imediat datorită 
folosirii insuficiente a rolului pe cáré 
îl are adunarea generală, singura în 
măsură să decidă în anumite situa
ţii. De asemenea, nici organizaţia de 
partid nu a dezbătut aceste fenome
ne şi nu a luat măsurile care se im
puneau. O însemnată cantitate de 
produse s-au depreciat datorită ne- 
transportării lor la timp de pe cîmp.

Exprimîndu-şi satisfacţia deosebită 
pentru prezenţa în mijlocul lor a to
varăşului Vasite Patiiineţ, numeroşi 
vorbitori au adus în discuţie exem
ple concrete de natură a constitui 
puncte de plecare în lichidarea lip
surilor din activitatea consiliului de 
conducere al cooperativei, a mem
brilor cooperatori. A reieşit din a- 
ceste discuţii cit de dăunătoare a 
fost slaba folosire a criticii şi auto
criticii în munca consiliului de con

ducere, neaplicarea principiului mun
cii colective.

Consemnînd şi rezultatele fru
moase pe linia înzestrării edilitare a 
comunei, vorbitorii au enumerat cî
teva dintre înfăptuirile de acest fel: 
circumscripţia sanitară, mărirea con
siderabilă a spaţiului şcolii generale, 
frumosul cămin cultural construit în 
ultimii ani şi altele.

Pe această linie, numeroase pro
puneri constructive au fost făcute de 
către cooperatorul Ion Galea, Vlad 
Foamete, directorul şcolii şi Dumi
tru Mihai, primarul comunei. Ele 
s-au referit la posibilităţile şi rezer
vele de care dispune comuna pentru 
îmbunătăţirea, în viitorul an, a tu
turor activităţilor, fie că este vorba 
de întărirea economico-organizatori- 
că a cooperativei, de dezvoltarea 
sectoarelor pentru care există reale 
posibilităţi şi perspective, cum ar fi 
zootehnia, ori de realizarea unor de
ziderate ale cetăţenilor pe linia de
servirii, a mai bunei gospodăriri a 
drumurilor. Vorbitorii s-au referit la 
necesitatea ca cetăţenii din comună 
să participe mai mult, prin muncă, 
la înfăptuirea acestor obiective.

Manifestîndu-şi mulţumirea şi mîn- 
dria pentru prezenţa in mijlocul lor 
a tovarăşului Patiiineţ, locuitorii co
munei Poplaca şi-au manifestat ata
şamentul lor profund pentru politica 
înţeleaptă a partidului nostru, pen
tru faptul că unitatea indestructibilă 
dintre partid şi popor, democratismul 
profund al orînduirii noastre se vede 
şi în prezenta continuă a conducerii 
de partid în mijlocul oamenilor 
muncii.

Intîmpinat cu vie satisfacţie, cu 
aplauze entuziaste, a luat cuvîntul 
tovarăşul Vasile Patiiineţ, care a re
liefat succesele importante obţinute 
de ,oamenii muncii din patria noastră 
în anii socialismului în toate ramu
rile economiei naţionale, creşterile 
deosebite în ridicarea nivelului de 
trai al oamenilor muncii de la oraşe 
şi sate. O importantă parte a expu
nerii a fost consacrată dezvoltării 
impetuoase a agriculturii noastre so
cialiste, capacităţii ei — dovedită 
chiar în condiţiile neprielnice ale a- 
nului trecut — de a face faţă cu 
succes atît cerinţelor crescînde ale 
populaţiei, cit şi necesităţilor pentru 
export.

Tovarăşul Vasile Patiiineţ a evi
denţiat faptul că rezultatele de sea
mă obţinute de agricultura socialis
tă nu pot fi înţelese decit dacă ne 
referim la politica ştiinţifică a parti-
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IN CUMPĂNĂ ZILEI

Determinarea elementelor componente din metale neferoase cu ajutorul unui 
aparat de electroliză în laboratorul chimic al uzinei .Balanţa" din Sibiu, 

efectuată de laboranta Elena Butum

Soarele atirnă lăptos deasupra pieţii 
Cibin, sfidind cu privire de fiord 
puţinele ţăranţi ce s-au încăpăţînat 
■să rămînă lingă mesele de beton pînă 
ce vor vinde ultima căpăţînă de 
ceapă, ultimele grame de brînză pre
sată în burdufuri albe, ultimul ou, 
ultima varză murată, băloasă ca un 
codobelc. Sínt şi cumpărători. în
treabă, plătesc, iau marfa şi pleacă, 
întreabă şi nu cumpără. Se încumetă 
ta tocmeală doar gospodinele mai 
vîrstnice Ele cunosc mercurialul fără 
să-l fi citit vreodată. 11 au în instinct. 
Să fie în jurul orei 12. Dinspre Gara 
Mică pe şoseaua 11 Iunie, şi din spa
tele cazangeriei uzinei „Independenţa“, 
pe Cibin în sus incepe să tragă un 
vînt rece, nervos, ca un fumător fără 
ţigări. Vine de fapt de undeva de pe 
Olt.

Furnicarul străzii, rărit simţitor, 
ţese nevăzuta pînză a trecerii. Lent. 
Sínt puţini trecători grăbiţi. Sunetul 
vocilor, ponderat, poartă în cercuri 
concentrice de la un om la altul in
formaţii, mai mult sau mai puţin su
perficiale despre cutare cunoştinţă 
comună, despre familie, vreme. Des
pre un film sau o carie recent apă
rută. Tramvaie, autobuze, autoturisme, 
camioane îşi văd de rosturile lor. Mai

domol parcă. Fără smucituri. Pe faţa 
oraşului nimic crispat.

Orele de şcoală s-au terminat. Cîte 
doi sau în grupuri elevii se întorc 
acasă. Au uitat soneria, catalogul, 
mustrarea, ori succesul. Disputele se 
poartă \ în jurul patinelor, pîrtiei de

nică participă la olimpiada de fizică, 
faza pe oraş). Secretar al comitetului 
U.T.C. pe şcoală. Sau Albescu Ileana 
dintr-a Xl-a B. De mai multe ori 
premiantă. Se învîrte cu multă sigu
ranţă prin lumea formulelor matema
tice. Paleta, pensulele, mireasma vop-

PRIN ORAŞUL MEU
schi, ceaiului dansant, filmului „Rio 
Bravo“. Scurte popasuri în faţa cine
matografului „Pacea“.

e grozav!

de

— Nu l-ai văzut? O,
Western veritabil j

— Am bilete de la şase!
— Mergem la patinoar?
— Vino să developăm pozele 

ieri.
— Facem după masă nişte înre

gistrări!...
— Citesc Proust. E colosal!
Sint formidabili adolescenţii aceş

tia. Uite-1 pe Costache Eugen dintr-a 
Xl-a A, liceul „Gheorghe Lazăr“. 
Scundac, blonduţ. vesel, cu gesturi 
vioaie. Inteligent foc. Medii de la opt 
in sus. Cîntă în orchestra liceului, 
bun sportiv, merribru activ al cercu
lui de matematică şi fizică. (Dumi-

selelor — universul artiştilor plastici 
— i-au devenit familiare.

Sînt formidabili adolescenţii aceştia. 
Şi nu obosesc niciodată. Acum se duc 
spre casă. Ori spre cantine. Multă 
lume serveşte masa la cantine, ospă
tarii. Şi la restaurante. însemne ale 
civilizaţiei. Dar şi în bucătăriile par
ticulare piînzul şi-a primit ultima 
linguriţă de condimente. Aşteaptă. 
Băieţii au sosit. Vine şi soţul (a lucrat 
în schimbul întîi) mai obosit, mai 
tăcut, dar mulţumit. Calmul şi sigu
ranţa date de conştiinţa datoriei îm
plinite creează ambianţa propice 
odihnei.

Orele 12—15. Gara şi autogara. 
Plecări, sosiri, megafoane, schimbări 
de ace, impiegaţi de mişcare. Veşnicul 
inedit al gării se înalţă deasupra

cîtorva constante. Sosirea şi plecarea, 
de ani de zile, a unor oameni cu
noscuţi. Trenuri şi autobuze munci
toreşti. Navetiştii. Sosesc cei din 
schimbul doi, locuitori ai comunelor 
învecinate cu Sibiul. Pleacă cei din 
schimbul doi, locuitori ai Sibiului an
gajaţi în întreprinderi aparţinînd loca
lităţilor vecine: „Firul roşu“ Tălmaciu, 
Uzina mecanică Mîrşa, „Progresul“ 
Orlat, Fabrica de cuţite Ocna, Uzi
nele textile Cisnădie. Pînă la locul de 
muncă, o glumă, o partidă de cărţi, 
o revistă, ziarul, cîteva pagini din- 
tr-un roman, un pui de somn... Rit
mul roţilor de tren e cu totul alt
ceva. Ba nu. Aparţine aceleiaşi piese 
muzicale, dar se consumă fără să fie 
băgat în seamă. Pentru navetişti a 
devenit ceva analog pulsului , sau res
piraţiei. Există pur şi simplu.

La aceste ore — cumpăna zilei — 
un schimb al neîntreruptului proces 
de muncă predă, altul preia comanda 
maşinilor, instalaţiilor. Sufletul fabri
cii, al uzinei trece din grija unui 
rînd de. oameni în grija altui rînd de 
oameni. Se restabileşte echilibrul for
ţelor creatoare. Fierul, piatra, lemnul, 
firul de lină, mătase, bumbac, poli- 
esteri se închină în faţa învingătorilor 
şi trec drept trofee de la un grup 
la altul, mereu acelaşi prin idealuri şi 
virtuţi.

Acum e timpul interludiilor dintre 
cele două mari secvenţe ale zilei. 
Cumpăna forţelor creatoare.

Traian SÜCIU

dului nostru de industrializare so
cialistă a tării, de creare a acelei', 
baze care ne permite azi să satisfa
cem în modul optim necesităţile a- 
griculturii noastre pe linia mecani
zării şi chimizării, a asigurării ei cu 
specialişti. Puternica industrie, dina
mica înaltă a dezvoltării ei consti
tuie o bază pe care se pot clădi cu 
succes realizări trainice şi continue 
în toate sectoarele vieţii economice 
şi sociale.

Secretarul G.G. al P.G.R. s-a referit j
apoi la rezultatele obţinute de coo
peratorii din Poplaca, care, chiar 
dacă nu reprezintă posibilităţile ma
xime de care dispune cooperativa, 
reflectă superioritatea muncii în co
mun, posibilitatea de a obţine re
zultate bune chiar în condiţii ne
prielnice. Vorbitorul a subliniat fap
tul că neajunsurile şi deficienţele a- 
xătate în darea de seamă şi luările 
de cuvînt trebuie căutate nu atît în 
aşa-numite condiţii obiective existen- 
te în 1968 cît, mai ales, în slaba or
ganizare a activităţii economice din 
cooperativă, în faptul că în munca 
consiliului de conducere s-a manifes
tat o slabă preocupare pentru întă
rirea economică-organizatorică a 
cooperativei.

Referindu-se la rolul deosebit de 
important ce revine adunării genera
le, tovarăşul Vasile Patiiineţ a rea
mintit cîteva probleme de mare im
portanţă rezultate din cuvîntarea 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu la 
Plenara U.N.C.A.P. El a arătat că 
este profund dăunător sistemul prac
ticat uneori în această unitate, unde 
preşedintele hotărăşte de unul sin
gur în probleme care sínt de compe
tenţa consiliului de conducere. Vor
bitorul a arătat că n-au fost explo
rate nici posibilităţile existente in 
privinţa dezvoltării unor sectoare a- 
ducătoare de mari venituri, iar cre
ditele importante acordate de către 
stat au fost cheltuite fără o matură 
chibzuinţă. Dăunător a fost de ase
menea faptul că nu s-au luat cele 
mai bune măsuri pentru sporirea efi
cientei sectorului zootehnic,, iar con
strucţiile au fost în aşa fel ampla
sate îneît s-a făcut risipă de teren 
agricol.

Tovarăşul Patiiineţ a dat preţioase 
indicaţii organelor de partid, cadre
lor de specialitate, consiliului de con
ducere şi cooperatorilor privind 
munca lor viitoare, dezvoltarea gîn- 
dirii creatoare, a simţului gospodă
resc, a grijii pentru avutul obştesc. 
El şi-a exprimat convingerea că în 
viitor cooperatorii din Poplaca vor 
face totul pentru a dezvolta coope
rativa lor în aşa fel îneît rezulta
tele muncii să se concretizeze în re
colte tot mai bune, în venituri mai 
mari, care să contribuie la creşterea 
bunăstării lor, la mai buna aprovi
zionare a oamenilor muncii.

ín amintirea zilei 
de 16 februarie
Ieri, a avut loc în sala clubului 

C.F.R. simpozionul „Ceferiştii — 
ieri şi azi“, în cadrul căruia un 
veteran al luptelor greviste din pe
rioada 1929—1933 a evocat mo
mentul luptei ceferiştilor din ianu- 
arie-februarie 1933.

A fost prezentată apoi expunerea 
„Lupta ceferiştilor în perioada ce
lui de-al II-lea război mondial şi 
pentru reconstrucţia patriei", după 
care, în faţa unui public numeros, 
au fost înfăţişate realizările lucră
torilor de la căile ferate în anii 
construcţiei socialiste.

A urmat un program artistic 
prezentat de formaţiile C.F.R.-uiui.

Neuitata Grivităp

Memorabilele zile de 15—16 Fe
bruarie au prilejuit numeroase în- 
tîlniri ale tinerilor. Cu această oca
zie, muncitori ceferişti le-au vor
bit despre însemnătatea eroicelor 
lupte purtate cu aproape patru de
cenii în urmă de muncitorii de ia 
Griviţa. Astfel de întîlniri au avut 
loc şi în sala festivă a Liceului 
nr. 2 din Sibiu, precum şi la uzi
na „Independenţa“.
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Un spectacol 
ca-n filme

La căminul cultural din Sibiel s-a 
deschis un studio., cinematografic 
experimental. S-au şi făcut, deja, 
primele turnări. într-o sîmbătă 
seara. Regizorul, loan Pavel, direc
torul căminului, s-a întrecut pe sine 
însuşi în imaginaţie. Intr-o parte a 
ecranului erau spectatorii care ve
niseră să vadă „Căderea Imperiului 
roman“. în cealaltă era o nuntă. 
Fiecare cu specificul său. Amîndouă, 
însă, au fost c u . . .  cîntec. Pe la 
jumătatea filmului s-a pornit o ha
rababură grozavă. Nuntaşii au dat 
năvală peste cinefili. Au început 
şă-i îmbrîncească, să le ia ...  scau
nele. Primiseră, doar, învoire de la 

- »regizor“. A fost, cică, „formidabil*. 
Cu scandal, cu scaune, pc-ntune- 
ric. . .  Ce mai! Ca-n filmele wes- 
terri. Să vedem, însă, cine face lu- 

: mină. . .

Neamul 
lui Cănuţă

Se vede treaba că poznaşul Că
nuţă, om sucit al lui Caragiale şi-a 
perpetuat seminţia. Şi, culmea, are 
destui urmaşi. Unul se scarpină cu 
mîna peste cap, altul începe lucru
rile de-a-ndoaselea. Mă rog ! Fiecă
ruia cum îi trăzneşte. Soiul lor s-a 
înmulţit nu de mult cu cîţiva an
gajaţi ai Industriei laptelui — Si
biu. Cei care transportă laptele la 
magazine. Acum cîteva zile, însă, 
11-au mai avut sticle stas în care 
să transporte laptele şi l-au dus la 
unele unităţi în bidoane. în vre
mea aceasta, însă, la magazinul „Po
iana“ n-aveai loc să te mişti. Nici
decum să poată cineva servi un 
iaurt. 83 de lăzi cu sticle goale 
stăteau claie peste grămadă de două 
zile, deoarece transportorii nu ve
niseră să le ia la întoarcere. Chesti
une similară cu cea care se petrece 
şi la unitatea „Dorna“. Se pare că 
băieţii cu pricina aşteaptă o papară. 
Căci cu laptele n-au făcut nici o 
brînză. . .

Cîrnăfarul
E supărat foc şi nu şi-o poate 

ierta. Asta fiindcă n-a fost pru
dent — zice el. Căci, după cît se 
pare, este superstiţios. îl cheamă 
Augustin Turean, domiciliat în Si
biu, str. Tîrgul cailor, 24. Fără ocu
paţie. Adică, fără slujbă. Ocupaţie 
avea. Ce-a făcut într-o seară ? S-a 
„documentat“ el şi a aflat că N. B., 
de pe aceeaşi stradă cu el, este 
plecat de-acasă. Şi-a făcut trei cruci, 
Turean, şi s-a urcat în podul „cli
entului“. A rupt trei seînduri şi 
iată-1 freeîndu-şi mîinile. Apoi şi-a 
umplut desaga cu o pulpă de porc 
afumată şi cu 7 kg de cîrnaţi. Dar 
a fost prins. Şi aruncă vina pe ci
frele cu ghinion: 3, 7 . . .  Cu gîn- 
dul la ce-a furat sau la ce-1 aş
teaptă, nu ştiu, dar precis că pulpa 
afumată şi cîrnaţii o să-i cadă greu 
la stomac.

Scripcarul
cinta

la flaşnetă
Ion Scripcaru din Sibiu era, într-o 

seară, cu chef. Dar nu cînta. Făcea 
scandal. Cu cine i se năzărea. Mai 
întîi a început să lovească un ce
tăţean necunoscut, pe care l-a acos
tat pe strada N. Bălcescu. Apoi a 
intrat la cofetăria „Liliacul“. Şi şi-a 
dat seama că e însetat. A strîns 
băutura de la toţi consumatorii. 
După aceea a dat într-o vînză- 
toare. Năbădăios din fire, a sărit 
şi la lucrătorul de miliţie care i-a 
cerut legitimaţia. Cu sprijinul cetă
ţenilor din local, a fost dus la mi
liţie. A fost judecat de urgenţă pen
tru ultraj la bunele moravuri şi 
conturbarea liniştii. Iar acum, 
Scripcaru cîntă, 3 ani, la . . .  flaş
netă.

„Hai,
vinom îine!...“

Un cîntec destul de vechi. Nu
mai de cînd îl cîntă funcţionarii de 
la I.R.C. Sibiu şi tot este o peri
oadă apreciabilă de timp. Din fe
bruarie 1967 i-1 cîntă inginerului 
G. B. Văzînd, însă, că acesta s-a 
plictisit de melodie, l-au chemat 
să-i dea banii înapoi — 1600 lei, 
sumă pe care o depusese cu chi
tanţă în contul unei lucrări de par- 
chetare ce trebuia să i se execute. 
Omul a fost purtat cu zăhărelul 
doi ani. Acum i-au spus că n-au 
parchet. Să-şi ia banii înapoi, daca 
nu-i mai place să asculte „Fiai, 
vino mîioe 1.. .*

Rubrică redactată de 
Marin NIŢA

La grădina de legume a C.A.P. Şura Mare, membrii cooperatori pregătesc 850 mp paturi calde pentru produ.
cerea răsadurilor de legume

Agrotehnica modernă 
se cere perm anentizata

Ceea ce a impresionat din primul 
moment la adunarea generală a co
operatorilor din Ludoş a fost pre
zenta unui număr mare de bărbaţi, 
care au umplut pînă la refuz sala 
foarte spaţioasă şi modernă a cămi
nului cultural din localitate. Intere
saţi — la modul major al cuvîntului 
— de rezolvarea problemelor puse 
de planul de producţie pe 1969, oa
menii au venit să dezbată în amă
nunt toate aspectele legate de ac
tivitatea lor în acest an, făcînd, în 
prealabil, o analiză la obiect a mo
dului de realizare a producţiei agii- 
cole în anul care a trecut. Pentru 
că, trebuie să o spunem de la înce
put, rezultatele obţinute de coope
ratorii din Ludoş în activitatea des
făşurată în 1968 nu corespund efor
turilor statului nostru pe linia mo
dernizării agriculturii socialiste. Din 
darea de seamă asupra modului de 
realizare a producţiei pe 1968, pre
zentată de preşedintele unităţii, loan 
Săuchea, a reieşit că, dacă la cultura 
orzului, a cartofului şi a sfeclei fura
jere producţiile planificate au fost 
depăşite, la restul culturilor s-au ob
ţinut producţii medii mici: la grîu — 
1 278 kg, porumb — 546 kg, sfeclă 
de zahăr — 7 500 kg, struguri — 
1 932 kg de la fiecare hectar culti
vat. Cu toate că ovăzul nu are o 
pondere mare în economia coopera
tivei, realizarea unei producţii de 
numai 54 kg la hectar la această 
cultură dovedeşte nepăsarea cu care 
a fost privită realizarea sarcinilor 
de plan în unele compartimente ale 
producţiei în 1968 de către consi
liul de conducere.

Din cele 1213 hectare teren ara
bil, o suprafaţă de 32 hectare a fost 
cultivată, în 1968, cu legume. Cas
traveţii de Ludoş nu mai au nevoie 
de reclamă. Dar, paradoxal, în pa
tria lor castraveţii nu şi-au dovedit 
rentabilitatea. De pe cele 22 hectare 
ocupate anul trecut cu această cul
tură, cooperatorii şi-au propus să 
obţină un venit de 537 850 lei şi au 
realizat. . .  94 625 lei. Dintr-un con
dei, cum se spune, 443 225 lei trecute 
la „pierderi neplanificate". De altfel, 
din venitul de 912 250 lei, prevăzut 
a fi realizat din cultura plantelor de 
cîmp, la Ludoş s-au obţinut numai 
274 245 lei. Dacă veniturile planifi
cate nu au fost realizate în acest sec
tor, în schimb cheltuielile prevăzute 
au fost depăşite cu peste 25 000 lei. 
După cum se vede, nepăsarea fată 
de realizarea producţiei a făcut casă 
bună cu gospodărirea nechibzuită a 
fondurilor băneşti. Şi pentru că tot 
sintern la capitolul „chibzuire", tre
buie să arătăm că, prin „grija" con
siliului de conducere în 1968 fondu
lui de acumulare i-a fost alocată 
suma de numai 24 000 lei, faţă de 
prevederea de 131 232 lei.

Nici sectorul zootehnic nu s-a bu
curat de mai multă atenţie din partea 
organelor tehnice şi a consiliului de 
conducere. Ba mai mult, aici s-a în
cercat o „pasare" a lipsurilor. în 
darea de seamă se spune că din 
producţia totală planificată de 2 201 
hl lapte de vacă s-au realizat doar 
1019 hl, deci 46 la sută. Dar pro
ducţia marfă la acest produs s-a 
realizat în proporţie de numai 37 la 
sută, ceea ce înseamnă că, de fapt 
o bună parte a producţiei de lapte 
s-a realizat. . .  în scripte, încărcîn- 
du-se consumul viţeilor, pentru că 
acesta nu este controlabil la modul 
concret.

în discuţiile purtate pe marginea 
dării de seamă, cooperatorii au mers 
la cauzele deficientelor arătînd că 
există toate condiţiile pentru ca şi

La C. A. P. Ludoş

la Ludoş activitatea agricolă să fie 
rentabilă.

Cooperatorul Nicolae Troancă a 
arătat că producţiile,., miel obUnuţe 
la grîu sau la porumb se .explică 
prin slaba calitate a lucrărilor exe
cutate atît de mecăhizhfori cît şi de 
cooperatori, prin monocultura care, 
din comoditate, se practică la Ludoş. 
în acelaşi sens au vorbit şi coope
ratorii Ilie Suciu, Nicolae Rău, Ni
colae Lepădat şi alţii. Toţi au adus 
în discuţie munca dezorganizată a 
mecanizatorilor, „capetele nefăcute 
ale arăturilor", „o brazdă arată, una 
lăsată" etc.

Cooperatorul Ilie Popa a arătat că 
sectorul zootehnic nu a dat rezultate 
mai bune din cauză că planul de 
montă şi fătări este defectuos întoc
mit, baza furajeră nu a fost asigu
rată complet, îngrijitorii nu şi-au 
făcut pe deplin datoria. Consiliul de 
conducere nu a luat măsuri să asi
gure surse de apă în grajduri, astfel 
că adăparea animalelor se face din 
pîrîu, din apă îngheţată, ceea ce nu 
poate duce decit la îmbolnăvirea va
cilor şi a viţeilor.

Cooperatorii au făcut o serie de 
propuneri concrete pentru îmbunătă
ţirea activităţii în anul acesta. Pen
tru a se evita pierderile care pot 
surveni la grădina de legume, s-a 
propus semi-prepararea castraveţilor 
chiar la grădină şi livrarea produ
sului în această stare.

Pentru sporirea producţiilor agri
cole s-a propus ridicarea exigentei 
faţă de lucrările executate atît de 
mecanizatori cît şi de cooperatori, 
în sectorul zootehnic va trebui să se 
urmărească permanentizarea îngriji

torilor, eliminarea din şeptel a ani
malelor neproductive, aplicarea mă
surilor zoo-veterinare de prevenire 
a epizotiilor, alimentarea cu apă a 
animalelor, asigurarea unei baze fu
rajere complete şi variate.

Aceste propuneri au venit să 
completeze un plan de măsuri în
tocmit fără prea mare simţ de răs
pundere de către specialistul uni
tăţii, inginerul Constantin Pastramă.

îndeplinirea sarcinilor care stau 
în faţa cooperatorilor din Ludoş în 
acest an solicită o concentrare a 
tuturor eforturilor, o organizare e- 
xemplară a muncii. Consiliul de 
conducere trebuie să-şi schimbe o- 
rientarea generală în soluţionarea 
problemelor de producţie, să facă 
din rezolvarea concretă a tuturor 
sarcinilor o practică şi să arunce 
peste bord stilul de muncă „în ge
neral", care a costat scump coope
rativa agricolă în anul trecut. Atît 
preşedintele cît şi inginerul agronom 
trebuie să acorde importanţă nu 
numai repartizării sarcinilor, ci şi 
urmăririi sistematice a modului de 
realizare a lor.

Forţa de muncă existentă la Lu
doş, puternica bază tehnico-mate- 
rială de care dispune unitatea, 
creează condiţii pentru valorificarea 
sjipcrioaid a resurselor, pentru spo
rirea producţiei agricole. Agroteh
nica modernă se cere a fi aplicată 
mai consecvent, pentru ca hărnicia 
oamenilor să se concretizeze în re
zultate pe măsura posibilităţilor lu- 
doşenilor.

GH. GRÄDINARU

Tramvaiele 
din Sibiu 

în casă nouă
După 65 de ani de existenţi, cu 

domiciliu stabil în cartierul gării, 
tramvaiele din Sibiu s-au mutat în 
Calea Dumbrăvii, în noile hangare 
şi remize, construite anume pentru 
ele.

Momentul este emoţionant, pen
tru că cei 65 de ani sínt ani de 
istorie a transportului în comun în 
acest centru urban. La început a 
fost omnibuzul, pe roţi de lemn şi 
fără şină, dar tot transport comun 
era. A urmat apoi tramvaiul pe 
şine şi roţi metalice, cu motor şi 
linie electrică aeriană.

Bătrînii oraşului au apucat tram
vaiul în faza lui iniţială, iar gene
raţiile mai noi, variantele ulterioare

ÎNSEMNĂRI
modernizate. Suportînd stoic iro
niile străinilor şi glumele răută
cioase ale localnicilor grăbiţi, tram
vaiul sibian circulă de 65 de ani 
pe o singură linie, cu deviaţii pen
tru opriri şi încrucişări, fiind un 
mijloc de distracţie în comun, de 
enervare în comun, de întîrziere în 
comun, de pierdere de timp in co
mun şi . . .  trebuie să recunoaştem, 
a fost şi mai este cel mai încăpă
tor mijloc de transport în comun.

Cu acest mijloc de transport în 
comun, care de multe ori deraiază 
de pe linie, nu are curent de forţă, 
sau are alte defecte, se duc sibienii 
spre locurile lor de muncă, cu el 
pleacă ieftin la gară, cu el se duc 
vara spre locurile de reconfortare 
din parcurile Sub arini sau Dum
brava, scurtează drumul spre Po- 
placa şi tot cu el, în ultimii 20 de 
ani călătoresc turiştii şi sibienii pînă 
la Răşinari, de unde Păltinişul e la 
o „azvîrlitură de băţ“. Pe mulţi 
sibieni îi trezeşte dimineaţa zgo
motul primului tramvai, amintin- 
du-le sonor îndatoririle zilei, iar 
seara îi transportă spre casă ulti
mul, cel de la ora 22,30, după care, 
dacă l-au scăpat, mai au şansa să 
prindă „Răşinarul“, care vine, nu 
se prea ştie cînd, dar vine.

Cu 65 de ani în urmă tramvaiul 
sibian nu avea nici un concurent 
cu motor în transporturi. Asta 
pentru că unele s-au născut şi au 
apărut la Sibiu ulterior. Astăzi 
tramvaiul este sfidat la tot pasul 
de autobuze şi microbuze confor
tabile, de automobile elegante şi 
tot felul de născociri ale tehnicii 
transportului.

Totuşi, ne bucurăm sincer de 
mutarea tramvaielor în casa lor 
cca nouă, unde dispun de confort 
tehnic modern, de canale încălzite, 
de iluminat fluorescent, de spaţii şi 
linii de garare.

Doina SÄLÄJANU

Bilanţ pozitiv
(Urmare din pag. I)

ror producţie va lua drumul ex- 
I5 portului. Şi-au făcut apariţia, de 
!| asemenea, unele utilaje de tăiat şi 
5î| umplut napolitane. în prezent îna- 
| |  intăm cu paşi repezi spre lărgirea 
jq spaţiului productiv prin supraeta- 

jarea fabricii.
p  Orientarea spre dinamizarea pro- 

ducţiei şi economicităţii ei se cere 
întărită pas cu pas. Tocmai de 

j aceea, dezvoltarea capacităţilor de 
fabricaţie va contribui la sporirea 
producţiei în faza finală (trimestrul 
II al anului) cu 50 la sută la unele 

j| sortimente de dulciuri.
Bineînţeles că toate aceste măsuri 

nu ar fi avut prea mare eficienţă, 
dacă nu ar fi existat o bază teh- 
nico-materială asigurată din timp. 
Aşadar, anul 1969 ne-a găsit bine 
pregătiţi. Demararea s-a făcut dez
involt încă din primele zile de lu
cru.

ANIVERSĂRI
9  Se împlinesc 135 de ani de la 

naşterea lui Vasile Alexandrescu — 
Urechilă, istoric şi scriitor român 
(m. 1901).

TIMPUL
Soarele răsare la 7 h şi 16 m şi 

apune la 17 h şi 44 m. Vreme uşor 
instabilă cu cerul schimbător. Vîntul 
va sufla potrivit, cu unele intensifi
cări din sectorul sud-vestic. Tem
porar vor cădea precipitaţii sub for
mă de ploaie şi lapoviţă la începutul 
intervalului şi sub formă de ninsoare 
la sflrşitul intervalului. Minimele vor 
fi cuprinse între minus 9 şi minus 
12 grade, iar maximele între 0 şi 3 
grade, local mai coborîte. Dimineaţa 
ceaţă locală.

CINEMA

DEPENDENŢA: Roata vieţii (orele 
11,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30);
7 NOIEMBRIE: Intîlnire în munţi
(orele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi
20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Made in 
Italy (orele 14,00; 16,30; 19,00 21,15); 
TINERETULUI: Aventurile lui Tom 
Sawyer şi Moartea lui Joe Indianul 
(orele 10,00; 16,30; 19,00); UNIREA: 
Un nabab maghiar (orele 16,00; 18,00 
şi 20,00).

CISNÄDIE: POPULAR: Planeta
maimuţelor (orele 11,00; 14,00; 16,00;
18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Două bilete la 
matineu (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi
20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Frumoasele vacanţe (orele 18,00 şi
20,00).

BAZNA-BĂ1: înţeleptul de pe mun
tele blestemat (orele 17,00 şi 19,00). 
OCNA SIBIULUI: Pe gheaţa subţire 
(orele 17,00 şi 19,00).

APOI.DU DE SUS: 23 AUGUST: 
Apă curativă (orele 17,00 şi 19,00).

daţi primul ajutor în caz de 
entorse sau fracturi?

17,50 Pentru copii — Lanterna ma
gică

18,30 Pentru şcolari — Să ne cu
noaştem patria. „Delta în o- 
glinzi de gheată"

19,00 Telejurnalul de seară

— Cum s-au materializat studiile 
începute în anul trecut la ora con
fruntării cu practica ?

— Fiind puse toate !a punct, 
producţia s-a desfăşurat ritmic în 
fiecare zi, în fiecare decadă a lunii 
ianuarie. Cifrele de 24 la sută, în 
prima decadă, 65,1 în a doua, iar 
restul în a treia sínt dovezi eloc
vente. Avansul luat, în special în 
decada a Il-a, ne-a permis să de
păşim planul lunar cu aproape 14 
la sută. Depăşirea este cu atît mai 
semnificativă dacă avem în vedere 
faptul că producţia primei luni este 
mai mare cu 16,1 la sută, faţă de 
aceeaşi perioadă a anului trecut. A 
crescut de asemenea şi productivi
tatea muncii pe salariat cu 11,4 la 
sută, faţă de cifra prevăzută.

De fapt şi realizările primei de
cade din luna februarie (35,4 la 
sută) sínt o garanţie că şi de acum 
înainte rezultatele obţinute vor de
păşi aşteptările.

19,30 2 Martie 1969 — Din carnetul 
reporterului

19,40 Cadran. Emisiune de actuali
tate internaţională

20.00 Tele-enciclopedia
21.00 „Mult e dulce şi frumoasă“ — 

emisiune de limbă română
21,20 Film serial: „Bonanza"
22,10 De toate pentru to ţi... melo

manii
22,55 Telejurnalul de noapte
23.00 Închiderea emisiunii.

SIBIU: PACEA: Rio Bravo (orele 
8,45; 11,30; 14,30; 17,30; 20,30); AR
TA: Thereze Desqueyroux (orele
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18.30; 20,30); 
TINERETULUI: Heroina (orele 10.00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); IN-

TELEVIZIUNE

Uzina „Balanfa" Sibiu
angajează de urgenţă muncitori în următoarele meserii:

— sudori electrici,
— şlefuitori galvanizatori,
— strungari universali,
— frezori universali,
— lăcătuşi montatori,
—  muncitori necalificaţi.

m f A z m

ŜTEAUA. ROŞIE
Librăria „Cartea prin poştă“

B R A Ş OV
str. 7 Noiembrie, nr. 14, ţekfon: 1 46 41,

vă oferă prin serviciile de ramburs orice lucrare solicitată, atît 
în limba română, cît şi în alte limbi.

UZINA

e x e c u ta  şi livreazâ  
pe baia  de rep a rtiţii: I

•  REMORCI AGRICOLE 
BASCULANTE DE S TONE

•  AUTOCAMIOANE BASCU
LANTE DE 4,5 TONE 
SEMIREMORCI 
PLATFORMĂ DE IO TONE

17,30 Telex TV
17,35 Medicul vă sfătuieşte. Ştiti sa

Cadru din filmul Thereze De.gu v -
„ARTA" din biuiu

„/a la cinematograful *

Întreprinderea 11 instalaţil- 
montaj Bucureşti

serviciul aprovizionării, Bulevardul Armata poporului, nr. 10, 
sectorul 7, telefon: 31 05 52, oferă spre vînzare unităţilor so
cialiste şi cooperatiste fără repartiţie, pe bază de comandă fermă:

— aparataje electrice
— o gamă bogată de materiale electrice
— diverse materiale sanitare şi termosanitaic
— materiale de construcţii
— diferite profile pentru construcţii
— diferite piese de schimb.

Informaţii suplimentare veţi solicita direct de la serviciul apro
vizionării, unde se pot consulta şi liste detaliate cu materialele

disponibile.
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Sibiul ff al CNflNl̂ llr Titus Andronic

— Numele dumneavoastră este le
gat de cercetările în domeniul lite
raturii comparate. Tot în domeniul 
cercetării lenomenului literar, la noi 
se fac dese şi fructuoase investigaţii 
intr-un trecut bogat în sugestii. Cum 
credeţi că se poate armoniza zestrea 
specifică cu .expansiunea' literaturii 
universale?

— încă de la sfîrşitul secolului 
trecut, cînd s-a constituit literatura 
comparată ca disciplină, unii dintre 
cercetătorii noştri au fost preocupaţi 
de comparatism. Prima lucrare de 
acest fel aparţine lui Pompiliu Elia- 
de, care s-a ocupat de influenţa fran
ceză asupra culturii noastre. Au ur
mat, după 1900, alle lucrări în acest 
sector al cercetării literare, precum 
cele ale lui N. 1. Apostolescu şi 
Charles Drouhet. Intre cele două 
războaie, cîmpul de cercetare s-a lăr
git şi însăşi problema influentelor a 
început să fie pusă altfel. La aceas
ta, o contribuţie de seamă şi-a adus-o 
Lucian Blaga, clasificînd influenţele 
în două categorii: nivelatoare (uni
formizatoare) şi catalitice (creatoa
re). Desigur, literatura comparată 
trebuie să le studieze pe ambele şi 
să accentueze influenţele creatoare 
(precum a arătat Tudor Vianu, în
temeietorul de fapt al comparatis- 
mului la noi, care. a dat importantă 
factorului receptiv, deci condiţiilor 
interne ale literaturii nationale).

Comparatismul român de astăzi, 
âsa cum a fost prezentat la ultimul 
congres de la Belgrad, recunoscînd 
influenţele străine, creatoare, subli
niază totodată aspectele specifice ele 
fenomenelor literare. S-a înţeles că 
aspectele specifice exprimă conti i- 
buţiile creatoare ale naţiunii noastre 
şi că aceasta dă contribuţia dreptului 
la universalitate. în noua concepţie 
despre literatura comparată, pe care o 
expun în lucrarea sub tipar Principii de 
literatură comparată, se arată că nu es
te suficientă studierea relaţiilor Inter
nationale, ci sé impune prezentarea 
paralelismelor între diferite literaturi 
fără influenţă între ele. Specificul 
unei literaturi nu se poate determina 
fără raportări la literaturi .analoage 
(literaturi ale aceleiaşi perioade).

în orice caz, o istorie a literaturii 
române nu este posibilă fără cerce
tări comparatiste, al căror scop nu 
este să o subordoneze altor litera
turi, ci să-i expliciteze specificitalea.

— Sibiul este o vatră a tradiţiilor 
literare. Aţi putut constata, în de
cursul timpului, un aport sibian la 
conturarea calitativă a lileraturii ro
mâne, în perspectiva unor valenţe 
universale?

— Desigur, Sibiul ar putea fi un 
„subiect comparatist", întrucît aici 
conlucrează mai multe culturi, in 
special română şi germană. Este şi 
acesta un aspect special al compsra- 
tismului: în cadrul aceluiaşi stat, cul
turile diferite care se influenţează 
reciproc trebuie studiate cu atenţie. 
Este evident că tradiţiile Sibiului

s-au dezvoltat în relaţii cu cele ale 
culturii şi literaturii germane locale 
şi că bune relaţii au existat totdea
una între ele.

La Sibiu, comparatismul literar are 
antecedente: s-au studiat relaţiile cu 
literaturile străine, îndeosebi cu cea 
italiană (Pimen Constantinescu) şi, 
în ceea ce priveşte concepţiile filo
zofice, s-a popularizat la noi —prin 
contribuţia dr. Ion Popescu-Sibiu —

De vorbă cu prof. univ. 
dr. AL. DIMA, membru 
corespondent al Acade

miei

concepţia psihanalitică, operantă în 
cercetările literare îndeosebi din Oc
cident.

— Ce părere aveţi despe Sibiul de 
astăzi faţă de acel Sibiu, depozitar 
al atîtor valori culturale, pe care îl 
purtăm cu toţii în nostalgiile noastre 
intelectuale?

— Este o veche convingere a mea
că fiecare fragment de umanitate re
flectă umanitatea — iar Sibiul tre
buie să fie un nucleu expresiv pen
tru progresul general al culturii 
noastre. Nu este suficient să evocăm 
tradiţiile, ci să le cultivăm şi să le 
depăşim, în 'spiritul epocii noi. Si
biul a avut o largă tradiţie revuisti
că: îmi vin în gînd publicaţiile Lu
ceafărul, Sibiul literar, Ausonia, pu
blicaţiile „Thesis"-ului, Provincia li
terară. Este foarte firesc ca toate 
eforturile de azi să se îndrepte spre 
închegarea unei noi reviste şi soco
tesc deocamdată potrivită ideea de 
a scoate un supliment al Tribunei 
Sibiului, după modelul vechii Tri
bune (care avea o „Foită" literar- 
culturală), din care să răsară mai 
apoi revista. >

— După cum ne-aţi mărturisit in
tr-o altă discuţie, nu vreţi să faceţi 
Un secret din dorinţa de a veni să 
locuiţi în Sibiu. Ce v-a determinat 
la aceasta?

— Este adevărat că dorinţa mea
— mai mult sau mai puţin secretă
— este de a mă reîntoarce la Sibiu 
şi nu numai în anii de pensie, ci 
chiar de acum, cel puţin în măsura 
în care însărcinările mele de la 
Bucureşti îmi vor îngădui. Aş fi fe
licit să sprijin diferite iniţiative 
culturale locale care se pregătesc, 
printre care şi editarea unei reviste 
locale.

— Pînă la revenirea dumneavoas
tră în Sibiu, ce sugestii aţi vrea să 
transmiteţi, prin intermediul ziaru
lui, torurilor culturale locale.

— Mai întii înmănuncherea tuturor 
forţelor, colaborarea cu vechii si-

cu ltu ra le
bieni, aflaţi acum pe alte meleaguri, 
colaborarea cu celelalte reviste. Dar, 
orice s-ar face, prin integrarea Ilus
trativă a activităţii culturale sibiene 
in cea a întregii ţări, se cere paralel 
accentuarea unui profil local, posi
bil datorită tradiţiilor şi forţelor lo
cale.

Este necesar să se organizeze grupe 
restrînse de cercetare cu specialişti 
locali (îndeosebi profesori), care să 
detecteze documente inedite (la 
„Astra", Brukenthal, Arhivele statu
lui, particulari), în scopul unei mai 
minuţioase şi documentate cunoaş
teri a trecutului cultural-literar, în 
vederea stimulării cercetării locale 
istorice şi filologice.

Tradiţiile atît de bogate impun 
prezentului să le depăşească, exis- 
tînd toate condiţiile pentru ridicarea 
cu adevărat a Sibiului la demnitatea 
renumelui său de cetate a literelor.

('B u pq 1

Interviu realizat de 
TITU POPESCU

Intîrzia incendiu mov 
Un liliac peste vestigii,
Plimbîndu-ne ca-ntr-un alcov 
Cu vechi şi gotice efigii.
Şi parcă lin creşteau, din Grai 
Acorduri surde de exil;
Zăvoare roase, poate ni-1 
tncule-n nordu-i glacial.
Şi-n miez de noapte, anacronic. 
Medieval şi taciturn,
Un orologiu vechi cit timpul 
Măsoară veacurile-n turn.

cJ/ueripţie
Cum strigă din piatră
Urmele
Şi gresiile-acestea ştiu să mustre.
Ci umbra ne aşează intre lucruri 
Blazonul nepăsării ei ilustre.
Doi arbori în cetate nu-s, la iei 
Ascunşi în ei, de arşiţele zilei; 
îi spînzură magniiic către zări 
Doar solul sterp al caselor-cochilit. 
Cum strigă-n amiază 
Fiece semn,
De parcă mîinile celor plecaţi 
Umblă să caute
Soarele scurs în piatră şi-n lemn.

Pro patria
Aud muzica unui anume pămînt neînvins 
cetăţi de piatră abandonate în stema oraşelor 
arderi nervoase neantizind sărbătorile tinerilor 
torţe de veghe, forţe de dragoste şi de putere 
Muzica creşte in noi ca un hotar neînvins 
muzica unui anume pămint, a unui dor nestins 
Magi conştienţi ne trecem vîrsta prin veac 
cu sudoarea sinceră a luptătorului neinfricat. 
Apăraţi muzica aceasta, fior necuprins 
sîngele nostru e sunetul ei neînvins 
O zbatere nouă ne răscoleşte vîrsta şi neamul

ION VIDRIGH1N

„ H e i ,  o a m e n i  b u n i ! “
Trebuie să acceptăm că amatorul 

de spectacole teatrale este poate 
fiinţa cea mai nedreptăţită între iu
bitorii artelor. Dacă trăieşte într-o 
capitală de judeţ ca a noastră, cine
filul poate opta într-o săptămină 
pentru unul din cele 5 filme (dacă 
nu vrea să le vadă pe toate), melo
manul se poate desfăta măcar o 
dată pe săptămină audiind concer
tele filarmonicii sau ale diverselor 
formaţii amatoare, lectorul poate a- 
lege împărăteşte în multitudinea de' 
cărţi şi publicaţii pe cea care să-i um
ple timpul şi sufletul, chiar şi ama
torul de pictură, în Sibiu, depăşeşte 
condiţia mizeră a iubitorului Tha- 
liei, prin posibilitatea de a opta între 
expoziţiile filialei U.A.P. sau comorile 
Brukenthaluiui. Cine se dedică însă 
iremediabil spectacolului de teatru 
este un om pierdut Instituţia sibia- 
nă profesionistă, deşi cu un aparat 
artistic-administrativ foarte larg, 
nu-şi dovedeşte forţa' de a intensi
fica ritmul producţiei artistice, păs- 
trîndu-se încă într-o plutire lentă (o 
premieră la două luni), deşi bună 
parte din colectiv acuză o sporită 
sete de muncă. Desigur, aici se pre
simte acut lipsa corpului de regi
zori, care să lucreze în paralel, cu 
o mai mare parte din ansamblu, 
dacă nu cu întregul efectiv, cum ar 
fi logic. Nu e mai puţin adevărat 
că nici corpul actoricesc nu dove
deşte o iniţiativă consistentă, adap
tată situaţiei de faţă a teatrului, 
mistuindu-se în prea multe dispute 
sterile, care converg spre o perpe
tuă atrofiere a pasiunii. S-a vorbit 
mult — şi ziarul nostru a repetat-o 
adesea mai ales după spectacolul cu 
Rosmersholmul lui Aurel Manea — 
despre nevoia unui studio experi
mental şi nu numai experimental, în 
care să se valorifice tradiţia bună 
instituită, aici de Radu Stanca (de 
numele căruia se leagă prima insti
tuţie sibiană de acest fel), în care 
să se dea un curs mai larg iniţia
tivei şi poftei de lucru. Toată lumea 
a căzut de acord că ideea e foarte 
bună, nimeni, însă nu a pornit 
munca practică de înfăptuire a ei. 
Pe undeva pare că se aşteaptă încă 
venirea cuiva care să dea totul de-a 
gata, însă pentru sine să nu pretin
dă absolut nimic.

Ce bizar lucru este să vezi actori 
experimentaţi, care au făcut destulă 
regie, cum parcă nici nu doresc să 
formeze colective, măcar de — să 
le zicem — cavalerie uşoară, cu 
care să atace un repertoriu adec
vat unor nevoi de deplasare şi să 
acţioneze şi pe căile atractivitătii 
într-un moment in care publicul, cit

mai este, începe să-şi piardă răb
darea. Dar e ciudat şi să vezi o ge
neraţie entuziastă şi talentată de ti
neri, în care ne punem cu toţii mari 
speranţe, cum nu izbutesc să trans
fere zestrea lor de avînt în între
prinderi concrete, care să fie şi ba
za amintitului studio de experiment 
şi opinie.

în acest context spectacolul unor 
elevi şi foşti elevi ai Şcolii populare 
de artă, dat în holul instituţiei, cu 
piesa lui Wiliam Saroyan Hei, oa
meni buni! se înscrie ca o rîvnă no
tabilă. In condiţiile în care casa de 
cultură a municipiului nu a mai scos 
un spectacol de teatru de ani de 
zile, cînd cluburile şi căminele cul
turale din municipiu investesc o 
groază de timp pentru nişte spec
tacole rupte în bucăţi prin con
cursuri diverse şi la ocazii festive, 
fără ca cineva să le fi văzut vreo
dată întregi, spălate de febra şi de 
criza de timp a competiţiei, în ase
menea condiţii spectacolul Şcolii 
populare de artă este mai mult de
cit onorabil. Căci el pune întii de 
toate ardent problema utilităţii spec
tacolului teatral de cameră, dove
dind oportun posibilitatea rezisten
tei lui. Dar dacă ne gîndim şi la 
acţiunea lui de preîntîmpinare a 
procesului de descalificare în care 
intră mulţi dintre absolvenţii Şcolii 
populare de artă, la funcţia sa lucra
tivă în domeniul muncii metodice 
şcolare şi pentru mişcarea artistică 
de amatori în general, găsim că ini
ţiativa merită un sprijin mult mai 
mare decit i s-a dat, mai cu seamă 
că oamenii n-au cerut mai nimic în 
afară de înţelegere.

Iată dar că iniţiativa grupului care 
a realizat spectacolul cu piesa lui 
Saroyan merită interes, puţind fi ci
tată, fără exagerare, drept exemplu 
în diverse cercuri.

Cit priveşte realizarea actului ar
tistic în sine, el a impus prin forţa 
de expresie a cuplului Dan Malene- 
Laura Mareş. Cei doi protagonişti 
şi-au studiat bine eroii, şi-au înţe
les partiturile, interpretîndu-le adec
vat. Mai bun în momentele de avînt 
şi în pasajele nervoase, primul in
terpret a alunecat uneori spre un 
lirism de melodramă străin liniei su

fleteşti a personajului şi literaturii 
americanului Saroyan In general. El 
a dovedit însă resurse demne de 
luat în seamă, impunîndu-se prin- 
tr-o tinută scenică frumoasă, prin- 
tr-o gestică ponderată, bine stăpi- 
nită. Laura Mareş, cu o sensibilitate 
puţin obişnuită, sinceră şi plină de 
vioiciune, ne face să întrevedem 
perspectiva unui talent autentic. 
Foarte degajată in mişcări, sigură 
în intenţii, beneficiind şi de un re
gistru vocal bun, ea a fost şi acum 
o prezenţă plăcută, cu toate că sub
stratul rolului nu i-a permis o des
făşurare la nivelul atins în Visul 
unei nopţi de iarnă. Păcat doar că 
în final cedează şi ea desuetudinii, 
evitînd efortul de a gîndi o mişcare 
scenică de tensiune lăuntrică. Cores
punzător sarcinilor textului, loan 
Pleşa şi Petre Mitrea au fost parte
nerii aşteptaţi. Primul va trebui să 
studieze mai atent mimica şi miş
carea din scena premergătoare cri
mei, unde pare uşor nesigur, renun- 
ţînd la sugerarea unei intenţii de si
nucidere, absolut inadecvată ansam
blului. Se pare că în general erorile 
sínt generate de strădania tuturor 
interpreţilor de a face din eroii lor 
nişte oameni foarte sensibili, cînd 
aceştia nu sínt decit nişte oameni, 
dintr-un peisaj de precipitarea celui 
american.

Petre Mitrea a asigurat o regie 
curată, îndrăznind şi iniţiativa fru
moasă de a începe şi sfîrşi specta
colul cu cîntecul „La San Francis
co", ceea ce este în atmosfera pie
sei. Păcat că vocea lui Dan Malen e 
nu aduce aici atîta forţă artistică 
cu s-ar cuveni. Ni se pare însă că 
a greşit în scena cu barul, căci a 
ilustra fizic un lucru care ni se spu
ne limpede, într-un moment dud 
totul e clar, nu îmbogăţeşte cu ni
mic, încarcă numai ceva care se 
cuvenea să fie foarte simplu. Lucra
tă altfel, poate ca un prolog la spec
tacol, scena avea probabil şanse să 
izbutească.

In ansamblu, ded, un spectacol 
agreabil, cu problemele lui de tot 
felul. Dar absolut sigur o iniţiativă 
de care ne-aducem aminte cu plă
cere.

ION ITU

SIMION FLOREA „Dumbrava Sibiului1*

A n tic ip ă r i  e d ito r ia le
începutul acestui an editorial se 

anunţă foarte bogat în apariţii.
O carte, care va stîrni desigur in

teres, va fi romanul istoric al lui 
Mihai Calmîcu, Vornicul Boldur. El 
evocă un episod important din isto
ria neamului nostru, anume lupta lui 
Ştefan cel Mare de la Codrii Cos- 
minului, prin care s-a produs des
prinderea Moldovei de sub influenţa 
polonă. Romanul lui M. Calmîcu a- 
doptă un mod de prezentare comic 
şi aventuros, realizînd o naraţiune 
plină de haz şi inedit.

Maria Luiza Cristescu, în cel de-al 
doilea roman al său, Dulce Brigitte, 
îşi prezintă eroul, Valentin Valure, 
într-o serie de împrejurări şi situaţii 
psihologice care conduc, în cele din 
urmă, spre o adevărată dramă sufle
tească în raport cu alte personaje 
din carte.

Cel de-al treilea roman al scriito
rului Al. Ivasiuc, Cunoaştere de 
noapte, este un roman al marilor 
întrebări şi probleme. Eroul lui Iva
siuc, un om cu o existenţă foarte 
precis organizată, foarte liniară, in
tră într-o adevărată criză sufletească 
odată cu îmbolnăvirea soţiei, pe care 
pînă atunci o considerase „un o- 
biect".

în centrul acţiunii romanului Hra
mul Siîntului Nu al scriitorului V. 
Em. Galan stau tinerii cu preocupă
rile lor literar-artistice; desfăşurarea 
vieţii într-un cenaclu literar pentru 
elevi.

O carte de publicistică este sem
nată de Paul Anghel. Volumul Ar
hivă sentimentală reuneşte o bună 
parte din reportajele-eseu publicate 
în presă de către autor.

Note de călătorie sînt cuprinse 
în cartea lui Eugen Barbu, Foamea 
de spaţiu. Autorul ne poartă prin 
Franţa, Italia Spania, America etc.

Tot note de drum ne sínt prezen
tate şi de Mircea Maliţa în cea de 
a doua carte a sa de călătorii. A- 
tentia scriitorului a fost reţinută de 
elemente ale vechii civilizaţii din ţă
rile orientului — Egipt, Liban, Gre
cia. Tot în paginile acestui volum 
sínt cuprinse unele consideraţii des
pre cultura şi arta popoarelor euro
pene.

Bianca Dumitraşcu va fi în cu- 
rînd în vitrinele librăriilor,, cu car
tea sa Maşina de fugit în lume — 
schiţe şi povestiri.

Cunoscutul scriitor Ion Lăncrănjan 
se prezintă de această dată cu un 
volum de nuvele Eclipsa de soare. 
Ca şi în romanul Cordovanii, scrii

torul se apleacă atent asupra vieţii 
satului contemporan.

Vor mai apare in acest trimestrul 
Misterul simplu al lui N. Pădurarul 
Adio, Xenia Vilari, volum de poves
tiri al lui Ştefan Popescu; Ucigaşul 
de papagali de Marin PorumbesGu; 
evocarea istorică Zodie milenară de 
Ion Rahoveanu; Exilul pisicilor de 
Alexei Rudeanu, scriitor sucevean.

Producţiile lirice vor fi şi ele bo- 
gat reprezentate*prin debutul a pes* 
te 30 de poeţi. Vă recomandăm ci* 
teva: Topos, Atopos de Dumitru Bă» 
lăieţ; Semn de Matei Călinescu; Au
relian Chivu cu Oglindă cu lebede; 
Agora de Gh. Chirilă; Marta Alboiu 
Cuibuş cu Alba osteneală şi mulţi 
alţii.

In cadrul ediţiei de autor va a- 
pare volumul III din Opere de Per- 
pessicius, care va cuprinde Menţiu
nile critice.

In aceeaşi ediţie, vor fi editate 
volumele IX—XIII din Opere de G.
Călinescu.

Toate aceste cărţi, şi multe altele 
vor sta la dispoziţia cititorilor încă 
în cursul acestui trimestru.

RODICA ZANK

WALTER A. KIRCHNER

HORST ZAY „Oraşul"

In anul 1867, din 
necesitatea cultivării 
prin învăţătură a ge
neraţiilor de intelec
tuali români s-a con
stituit Ia Bucureşti 
societatea „Transilva
nia" de ajutorare prin 
burse a tinerilor stu
dioşi din Transilva
nia.

La formarea socie
tăţii „Transilvania" 
şi-au adus contribuţia 
fruntaşi ai revoluţiei 
din Transilvania, tre
cuţi mai tîrziu în ţa
ra liberă, printre care 
documentele menţio
nează pe Alexandru 
Papiu-Iîarian, August 
Treboniu Laurian, Ion 
Maiorescu etc., care 
prin suflul activităţii 
lor militau să reali
zeze prin cultură 
„ceea ce nu putuseră 
înfăptui cu lancea şi 
sabia". 1

De la început, în
tre „Astra" şi socie
tatea „Transilvania" 
se înfiripează strînse 
legături pe tărîmul 
luptei culturale şi na
ţionale prin care de 
fapt se urmărea 
„strîngerea legămin- 
telor de frăţie intre 
junimea studioasă din 
toate părţile Româ
niei". După constitui
re, Ia 20 martie 1868, 
au fost trimise spre

SOCIETATEA „TRANSI1VÂNIÂ Şl „ASTRA
- C U  0  SCRISOARE IR EDITA -

n

păstrare la asociaţiu- 
nea „Astra", actele şi 
statutele oficiale ale 
societăţii „Transilva
nia", împreună cu o 
scrisoare prin care se 
aduceau la cunoştinţă 
împrejurările particu
lare care au determi
nat întemeierea aces
tei societăţi de cul
tură.

în scrisoare se ara
tă totodată că. potri
vit articolului 40 din 
statutele trimise, „As
tra“ va deveni în caz 
de desfiinţare a socie
tăţii „Transilvania", u- 
nica mandatară de 
drept a bunurilor ră
mase.
Reproducem mai jos 

scrisoarea societăţii 
„Transilvania": 
Societatea 
Transilvania 
pentru ajutorarea 
studenţilor români

D-sale
Domnului Preşedinte, 
şi Onorabilului Comi- 
tetu ală Asociaţiunei 
Transilvane Române,

pentru literatura Ro
mână şi Cultura po
porului Românu.

Din alăturatele acte 
veţi bine-voi a vede, 
cumu s'a întemeiatu 
societatea Transilva
nia.

Cunoscemu şi noi 
părerea unoru pa
trioţi de preste Car- 
paţl, carii susţinu cu 
multă bună credinţă, 
că, în locu de a for
ma o societate deose
bită, era cu multu 
mai bine de a aduna 
ajutorie de a dreptu- 
lu pentru Asociaţi u- 
nea Transilvană.

La acesta, ne măr- 
ginimu a observa că, 
aceşti pre-onorabiii 
Domni n'au avutu în
că ocasiune de a cu- 
nosce mai de aprope 
Tiera-Românescă, şi 
nici decumu împre- 
giurările particularie 
în care s’a formatu 
societatea noastră 
Transilvania. în ade
verii, formarea aces
tei societăţi în anuiu

trecutu, devenise o 
necesitate neîncun- 
giurată, spre a da o 
diversiune mai salu- 
tariă ore căroru în
cercări neastâmperate 
de a forma, aici, alte 
societăţi cari nici u- 
nui Românu intieleptu 
nu le aru fi pututu 
incuviinţia. Etă în ce 
împregiurări s'a for
matu societatea nos- 
tră.

Fără această socie
tate, încercările ce a- 
tinserămu, de abia se 
putea înlătura; sub- 
sidiele patriotice ce 
curgu acumu pre totă 
zioa cu nici unu aitu 
chipu mai potrivitu nu 
se putea obţine; sen- 
timentulu românu in 
generalu încă nu se 
putea nutri în modu 
mai salutariu.

După art. 40 din 
statutele nostre, la 
casu cîndu societatea 
s'ar desfiintia, fondu- 
lu ei va trece negre- 
şitu la Asociaţiunea 
transilvană pentru 11-

tteratura română şi 
cultura poporului ro
mânu.

în vederea acestui 
articolu, Adunarea 
Societate!, la propu
nerea Preşedintelui 
ei, în siedintia sa din 
22 Octovre anuiu tre
cutu, a decisu a vi se 
comunica ofiicialmen- 
te şi legalisate în totă 
forma, Statutele 5o- 
cietatei, precumu şi 
decisiunile adunărîlo- 
ru ei.

(Să se vadă proce- 
sulu-verbalu alu sie- 
dintiei adunărei din 
22 oct. 1867, nr. IX.).

Conformu acestei 
decisiuni a Adunărei, 
precumu şi decisiunei 
Comitetului Societatei 
din 17 Martie a. c., 
suntemu ferici a vă 
trimite, Domnule Pre
şedinte şi Onor Co- 
mitetu, pentru asigu
rarea in viitoriu a 
drepturiloru eventuali 
ale Asociaţiunei Tran
silvane, cartea I şi II 
a acteloru societatei,

„Melancolia*

în alăturatele esem- 
plarie tipărite, legali
sate în totă forma, ca 
propriele semnături 
ale presiedintelui şi 
secretariloru Adună
rei şi ai Comitetului 
Societatei, precumu şt 
cu punerea siglluiui 
Societatei.

Ve mai alăturăm şl 
unu esemplariu din 
nr. 277 alu Monito- 
riului Ofiicialu ala 
României, în care se 
vedu recunoscute, ai 
probate şi publicate 
Statutele Societatei.

Bine-voiti a ne ono
ra cu respunsu des
pre priimirea tuturora 
acestora acte.

Priimitl, ve rugă- 
mu, Domnule Preşe
dinte şi Onor Corni- 
tetu, asigurarea pre- 
distinsei nostre consi
deration! şl stime.

Presiedinte 
A. Papiu Iiarianu

Secretari 
D. Laurianu 
i. Procopin

Originalul acestei 
scrisori se află la Ar
hivele statului Sibiu, 
fondul Astra, pachei 
260.

MIRCEA STOIA
1 Actele Societăţii 

„Transilvania", cartea 
i-o, Buc. 1867 pag."
5—7.
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Orientul Apropiat
Consultările bilaterale între reprezentanţii celor patru 

mari puteri au continuat la'sediul O .N .U .

New York 14 (Agerpres). — La se
diul O.N.U. au continuat joi consul
tările bilaterale între reprezentanţii 
celor patru mari puteri în problema 
Orientului Apropiat. După cum se 
menţionează în cercurile diplomatice 
de la Naţiunile Unite, obiectul aces
tor consultări constă în găsirea mij
loacelor de sprijinire a misiunii lui 
Gunnar Jarring, reprezentantul spe
cial al secretarului general al O.N.U. 
în Orientul Apropiat, şi de realiza
rea unui acord în problema îndepli
nirii rezoluţiei Consiliului de Secu

ritate din noiembrie 1967, cu privire 
la situaţia din această zonă.

Citînd surse informate, agenţiile 
de presă remarcă pe de altă parte 
faptul că în cercurile diplomatice de 
la O.N.U. se manifestă îngrijorare în 
legătură cu recrudescenţa recentă a 
incidentelor arabo-israeliene. Repre
zentantul permanent al S.U.A. Ia 
O.N.U, Charles Yost, a avut în cursul 
serii de miercuri şi zilei de joi con
tacte bilaterale cu reprezentanţii 
permanenţi la O.N.U. ai R.A.U., Ior
daniei şi Israelului.

Răspuns la declaraţia oficială a R.A.U. dată publicităţii
la Cairo

Ierusalim 14 (Agerpres). — „Gu
vernul israelian este în continuare 
favorabil unei deblocări prin partea 
de sud a Canalului Suez a navelor 
surprinse în Lacurile Amare de eve
nimentele din iunie 1967", a declarat 
un purtător de cuvînt al Ministeru
lui Afacerilor Externe al Israelului. 
El a menţionat totodată necesitatea 
unei notificări — prin intermediul 
generalului Odd Bull, şeful misiunii 
de observatori ai O.N.U., — a auto
rităţilor israeliene în legătură cu 
orice acţiune întreprinsă, inclusiv în 
scopul reperării obstacolelor existen

te în prezent în apele canalului.
Precizarea purtătorului de cuvînt 

israelian constituie un răspuns la 
declaraţia oficială a R.A.U. dată pu
blicităţii la Cairo, în care guvernul 
egiptean acceptă ideea unei eliberări 
prin tronsonul sudic al canalului a 
celor 14 nave aflate în prezent în 
Lacurile Amare.

Declaraţia guvernului R.A.U. a fost 
făcută după convorbirile purtate la 
Cairo de o delegaţie a armatorilor, 
condusă de George Holt, preşedin
tele firmei britanice „Blue Funnel 
Line".

încheierea sesiunii 
ministeriale a O.E.C.D.

Paris 14 (Agerpres). — După două 
zile de dezbateri, vineri au luat 
sfîrşit la Paris lucrările celei de-a 
8-a reuniuni ministeriale anuale a 
Organizaţiei pentru cooperare eco- 
norhică şi dezvoltare (O.E.C.D.), din 
care fac parte 22 de state. In comu
nicatul final al reuniunii se subli
niază că în urma introducerii, cu cî- 
teva luni în urmă, a unor măsuri 
restrictive în S.U.A., Anglia şi Fran
ţa, dezvoltarea economică în ansam
blu a ţărilor membre ale O.E.C.D. 
înregistre'âză 6 anumită încetinire. 
Aceasta se va menţine în tot cursul 
anului 1969, cînd ritmul dezvoltării 
va fi mai mic de cinci la sută, cît a 
fost anul trecut. In legătură cu cri
zele monetare interoccidentale, co
municatul recomandă adoptarea de 
măsuri care să ducă la îmbunătăţi
rea balanţelor de plăţi curente ale 
Statelor Unite şi Angliei, precum şi

Lima

Declaraţia minis
trului de externe

Lima 14 (Agerpres). — Ministrul a- 
facerilor externe al Republicii Peru, 
Edgardo Mercado Jarrin, a declarat 
că guvernul său va înainta o plîngere 
oficială Organizaţiei Statelor Ameri
cane în legătură cu „agresiunea eco
nomică a S.U.A." care a ameninţat cu 
sancţiuni guvernul de la Lima dacă 
acesta nu va reveni asupra măsurilor 
sale de expropriere a bunurilor apar- 
ţinînd societăţii „International Petro
leum Company“. Jarrin a subliniat că 
orice acţiune „de pedepsire" între
prinsă de S.U.A. împotriva Republicii 
Peru va constitui o violare a Cartei
0 . 5.A.. Guvernul de la Washington a 
ameninţat că va suspenda ajutorul e- 
conomic acordat Republicii Peru dacă 
pînă la data de 9 aprilie nu va fi re
glementat diferendul cu societatea
1. P.C., filială a trustului nord-ameri- 
can „Standard Oii of New Jersey".

După cum se ştie, autorităţile de la 
Lima au hotărît exproprierea bunuri
lor societăţii I.P.C., deoarece aceasta 
a exploatat în mod ilegal, timp de 
peste 40 de ani, bogăţiile petroliere 
ale ţării.

In cursul zilei de joi, diferite orga
nizaţii studenţeşti din Peru au cerut 
naţionalizarea tuturor proprietăţilor 
S.U.A. din această ţară, inclusiv a 
minelor de cupru de la Toquepala, în 
ziua de 9 aprilie, dată cînd urmează 
să intre în vigoare sancţiunile cu 
care a ameninţat guvernul S.U.A.

Sesiunea Comi
tetului special 

al O.N.U. pentru 
decolonizare

New York 14 (Agerpres). — Joi 
s-au deschis lucrările sesiunii pe 
anul 1969 a Comitetului special 
O.N.U. pentru examinarea aplicării 
Declaraţiei cu privire la acordarea 
independenţei ţărilor şi popoarelor 
coloniale. Luînd cuvîntul cu acest 
prilej, secretarul general al O.N.U., 
U Thant, a declarat că obţinerea in
dependenţei în anul 1968 de către 
Swaziland, Mauritius şi Guineea E- 
cuatorială demonstrează rolul folosi
tor şi semnificativ pe care poate 
să-l joace O.N.U. în atingerea aces
tui ţel, într-o atmosferă de stabili
tate şi armonie. U Thant a subliniat, 
pe de altă parte, că problemele care 
afectează partea de sud a Africii 
„sínt o sursă de preocupare gravă 
şi de îngrijorare", arătîud că ele 
„au sporit atît în dificultate, cît şi 
în gravitate". „în această regiune 
— a spus secretarul general al 
O.N.U. — milioane de persoane sínt 
lipsite de drepturile umane funda
mentale. Dorinţa lor de a-şi exercita 
în mod liber dreptul inalienabil la 
autodeterminare este înăbuşită prin 
folosirea unor măsuri represive de 
către autorităţile respective care pot 
fi văzute acţionînd în colaborare 
unele cu altele şi bucurîndu-se de 
sprijinul anumitor puteri". Deşi nu a 
menţionat aceste teritorii, observa
torii consideră că U Thant s-a referit 
la Rhodesia, teritoriile portugheze 
din Africa şi la Africa de sud-vest.

Preşedintele Comitetului, ambasa
dorul tunisian Mahmoud Mestiri, a 
fost reales în această funcţiune pen
tru o perioadă de încă un an.

la o reducere a puternicului excedent 
al balanţei de plăţi a R.F.G.

O problemă importantă de pe or
dinea de zi a reuniunii — aceea pri
vind instituirea unui regim tarifar ,
preferenţial în favoarea exporturilor UfYIl/ClflICI
ţărilor în curs de dezvoltare — a ____________
fost expediată spre soluţionare or
ganelor executive ale O.E.C.D., care 
au fost însărcinate să angajeze pe 
viitor consultaţii în acest sens cu 
ţările interesate.

Reuniunea ministerială a desemnat 
'p e  Emile van Lennep (Olanda) pen
tru a-1 succeda pe Thorkil Kristensen 
în funcţia de secretar general al 
O.E.C.D., Sncepînd de la 30 septem
brie 1969.

R. P. MONGOLIA. Vedere dintr-unul din microraioanele aflate în faza 
finală de construcţie în capitala ţării, oraşul Ulan Bator

Reuniunea de la Londra 
a reprezentanţilor U. E. O.

Londra 14 (Agerpres). — La Lon
dra s-a întrunit vineri o reuniune a 
şase ţări membre ale Uniunii Euro
pei Occidentale (fără participarea 
Franţei) consacrată dezbaterii pro
blemelor Orientului Mijlociu. Vor
bind la începutul şedinţei, ministrul 
de externe britanic, Michael Ste
wart, a apreciat că criza din Orien
tul Mijlociu intră într-o „nouă fază”, 
o dată cu angajarea unor convor
biri în această problemă între cele 
patru mari puteri la O.N.U.

Dezbaterile care au urmat cuvîn- 
tării de deschidere a ministrului bri
tanic şi care s-au prelungit timp de 
două ore au fost secrete. Nici un co-

R e z o lu ţ ia  A d u 
nării C o n s u lta t iv e

Umuabia 14 (Agerpres). — Un co
municat dat publicităţii la Umuahia 
anunţă că în cursul zilei de joi au 
continuat luptele în sectoarele Port- 
Harcourt-Owerri şi Ahoada unde 
trupele federale au lansat contra
atacuri asupra poziţiilor deţinute de 
biafrezi. Potrivit comunicatului, tru-

Operafiuni militare 
americane anihilate 
de F.N.E.

Saigon 14 (Agerpres). — Diverse 
operaţiuni declanşare de unităţile 
militare americane în mai multe pro
vincii sud-vietnameze au fost anihi
late din primele zile de acţiune de 
către Forţele Naţionale de Eliberare 
Unităţi ale primei divizii aeromobile 
se află de două zile sub focul patrio
ţilor. Acestea urmăresc să se spri
jine pe militarii americani. In pro, 
vincia Quang Tri, artileria grea ame
ricană a deschis focul în mai mult* 
rînduri împotriva unor zone „sus
pectate de a fi locuri dé concentra
re" a forţelor patriotice O acţiune 
similară o desfăşoară artileria avia
ţia strategică, „fortăreţele zburătoa
re" „B-52", efectuând patru misiuni 
masive în provincia Tay Ninh.

MUZICĂ SUBVERSIVĂ
De necrezut, dar aşa este. Muzica 

a fost declarată inamicul numărul 
unu al regimului saigonez. Calificată 
ca „subversivă", melodia ,,pacifistă" 
a fost acuzată că reflectă „un anti
militarism susceptibil de a ştirbi mo
ralul populaţiei", fiind pusă la in
dex. Şi vînătoarea de vrăjitoare s-a 
declanşat pe străzile oraşelor sud- 
vietnameze. Discurile şi înregistrările 
cu cîntecele ce vorbesc despre su
ferinţele războiului, despre năzuinţa 
arzătoare de pace ^ (H |raK âaH B  
a omului simplu 
sínt confiscate, in
terzise. Interpreţii 
lor sínt arestaţi.
Emisiunile de radio 
şi spectacole, supravegheate. Pînă 
şi cafenelele şi restaurantele sínt 
suspectate de a fi infestate de a- 
ceastă „molimă" a muzicii.

O decizie de ultima oră încearcă 
să atenueze impresia deplorabilă pe 
care au provocat-o autorităţile saigo- 
neze, aruncînd antena pînă şi asu
pra muzicii autorilor şi interpreţilor 
ei. Generalul Thieu va primi pe oa
menii de cultură cu ocazia sărbăto
ririi Anului Nou Lunar — Tet; vor 
fi „bineveniţi” şi Trinh Cong Son, 
autorul popular al celebrei melodii 
„Rugăciuni pentru Vietnam" şi al altor 
peste o sută de cîntece declarate 
subversive, ca şi alţi compozitori ai 
căror opere muzicale sínt incluse în 
această categorie. Întîlnirea face 
parte din campania psihologică de 
amploare intitulată a „braţelor des
chise", ceva în genul „noi vă iertăm, 
renegaţi-vă idealul pentru care aţi

luptat şi veţi trăi liniştiţi". Dar, în 
mai toate cazurile „braţele deschise" 
s-au închis într-un cerc de foc uci
gător, înăbuşind populaţia credulă a 
cîte unui sat, pe cetăţenii naivi din- 
tr-un oraş sau altul, care s-au lăsat 
induşi pentru un moment în eroare. 
O mărturisesc localităţile distruse în 
urma „pacificării accelerate", închi
sorile şi lagărele arhipline, unde 
moartea lentă cauzată de boli şi 
subnutriţie face oficiul plutoanelor 

____ ___________^ d e  execuţie. Aces
ta este coşmarul

NOTĂ EXTERNĂ SSSSS--
pacificarea. Totul 
trebuie pacificat. 

Cătunele, satele, pînă şi oraşele. în
treaga tară ar trebui pacificată după 
ei. Dacă populaţia nu susţine auto
rităţile saigoneze, cu atît mai rău 
pentru ea. Iar acum a venit rîndul 
cîntecului. Un uriaş căluş al tăcerii 
se vrea pus cîntecului ce îngrozeşte 
pe cei ce nu concep decît „simfonia" 
canonadei. Vuietul exploziilor nu a 
putut înăbuşi însă cîntecul vietna
mez. El se înfiripă dintre ruinele u- 
nor ăşezări altădată înfloritoare, răz
bate din desişurile junglei, unde pa
trioţii îşi string rîndurile pentru o 
nouă bătălie, se înalţă ca o imensă 
doină de jale şi minie în întreaga 
ţară, cuprinde inima omului cu ade
vărurile sale amare, cu chemarea 
sa. Şi nimic nu poate interzice cîn
tecul de luptă şi pace al populaţiei 
sud-vietnameze.

A. IONESCU

V

PAKISTAN
în Pakistan continuă valul marilor demonstraţii antiguvernamentale; 

Ciocniri între demonstranţi şi poliţie, în Pakistanul de vest

pele biafreze nu au cedat djn pozi
ţiile pe care le deţin în ciuda unui 
intens bombardament de artilerie şi 
mortiere organizat de federali. în 
sectorul Abagana-Onitsha, situat în 
partea de nord-est a Biafrei, atacu
rile federalilor au fost respinse.

Paralel cu continuarea ostilităţilor 
militare în diverse sectoare ale fron
tului, părţile în conflict şi-au expus 
din nou poziţiile privitoare la posi
bilităţile de reglementare a actualei 
crize din Nigeria. Generalul Yakubu 
Gowon, şeful guvernului federal, a 
declarat că autorităţile de la Lagos 
vor ordona încetarea imediată a os
tilităţilor militare în cazul în care 
liderii biafrezi ar renunţa la actul 
proclamării independenţei provinciei 
orientale.

La Umuahia, Adunarea Consulta
tivă, întrunită în prezenţa şefilor tra
diţionali, a adoptat o rezoluţie în 
care cer decretarea unei mobilizări 
generale pentru a stăvili ofensiva 
federală în curs de desfăşurare. Re
zoluţia reafirmă hotărirea reprezen
tanţilor tribului Ibo de a-şi mobiliza 
toate resursele umane şi materiale 
în vederea apărării dreptului la exis
tenţă. Totodată, Adunarea Consulta
tivă a cerut colonelului Ojukwu să 
continue eforturile în vederea obţi
nerii necondiţionate a încetării focu
lui şi angajării de negocieri care să 
ducă la restabilirea păcii în Nigeria.

Actul
de acuzare în 
procesul Sirhan

Los Angeles 14 (Agerpres). — După 
cinci săptămîni de interminabile au
dieri consacrate alegerii juriului şi 
după ce judecătorul Herbert Wal
ker a respins ultima tentativă a apă
rării de a tergiversa începerea dez
baterilor de fond în procesul inten
tat lui Sirhan B. Sirhan, asasinul se
natorului Robert Kennedy, joi după- 
amiază procurorul David Fitts a dat 
citire actului de acuzare. Documen
tul relatează în mod cronologic fap
tele care au precedat asasinarea se
natorului Robert Kennedy. Actul de 
acuzare arată că la 7 februarie Sir
han a achiziţionat revolverul cu care 
a comis crima. La 1 iunie 1968, el 
şi-a procurat gloanţele necesare, Iar 
la 4 iunie s-a antrenat, făcînd exer
ciţii de tir cu tragere rapidă timp de 
peste patru ore. In seara crimei — 
5 iunie 1968 — Sirhan a fost văzut 
la hotelul Ambasador din Los Ange
les cu o oră şi jumătate înainte ca 
senatorul să-şi anunţe victoria în 
alegerile preliminare din statul Cali
fornia. Coroborînd aceste date cu 
însemnarea găsită în jurnalul lui 
Sirhan — „Kennedy trebuie să fie 
asasinat înainte de 5 iunie" — acu
zarea susţine că asasinarea senato
rului a fost premeditată, iar asasinul 
este singurul vinovat de această tra
gedie, acţionînd de unul singur. Do
vada crimei este făcută prin prinde
rea în flagrant delict a asasinului.

municat nu a fost publicat după reu
niune. S-a aflat din surse autorizate 
că Stewart şi-a exprimat părerea că 
dezbaterile au fost „interesante, fo
lositoare şi foarte constructive".

Conferinţa de la Londra a consti
tuit obiectul unei virulente dispute 
atît înainte, cît şi după întrunirea 
ei. De fapt, această dispută se în
scrie în conflictul mai larg privitor 
la oportunitatea unor consultări po
litice periodice şi obligatorii în si
nul Uniunii Europei Occidentale, care 
grupează — după cum se ştie — 
cele şase ţări membre ale Pieţei co
mune plus Marea Britanie. Londra a 
imaginat în mod vădit această reu
niune ca o primă concretizare a ideii 
consultărilor periodice şi obligato 
rii. Franţa contestă necesitatea unor 
asemenea consultări şi nu a consi
derat utilă reuniunea de la Londra, 
cu atît mai mult cu cît problema 
Orientului Mijlociu a făcut obiectul 
unui larg schimb de păreri în ca
drul Consiliului Ministerial al U.E.O., 
întrunit la 7 februarie la Luxem
burg. Scopul unei asemenea întru
niri „obligatorii" — a subliniat în 
comentariile ei presa franceză 
este în realitate de „a sili" Franţa să 
accepte discutarea în cadrul U.E.O. 
şi a mult disputatei probleme a ade
rării Angliei la C.E.E.

într-un comunicat al Ministerului 
de Externe francez se subliniază că, 
în virtutea prevederilor tratatului de 
la Bruxelles, modificat în 1954, Con
siliul U.E.O. nu se poate reuni în 
mod valabil ddcît dacă toţi membrii 
săi sínt de acord să participe. !n 
consecinţă, şe spune în comunicatul 
amintit, reuniunea de la Londra nu 
poate pretinde a fi o reuniune a 
Consiliului U.E.O., atîta vreme cît 
Franţa nu a fost reprezentată.

Secretariatul U.E.O. a apreciat 
totuşi că este vorba de „o reuniune 
normală a Consiliului permanent".

Lucrările Congresului 
P.C. Italian continuă

Bologna 14 — Corespondentul A- 
gerpres, N. Puicea, transmite: Lucră
rile Congresului al XII-lea al P.C. 
Italian se apropie de sfîrşit. Vineri, 
în şedinţa plenară, au continuat dis
cuţiile la raportul prezentat de Luigi 
Longo. Au luat cuvîntul, între alţii, 
Umberto Terracini, Emanuele Maca- 
luso, Agostino Novela, membri ai 
Direcţiunii P.C.I., Maurizio Ferrara, 
directorul ziarului „L'Unitâ", delegaţi 
ai federaţiilor provinciale din Flo
renţa, Milano, Peruggia. Vorbitorii 
au aprobat tezele raportului prezentat 
de secretarul general al partidului şi 
au detaliat obiectivele strategice şi
tactice ale P.G. Italian, politica sa

pusă nemijlocit în slujba interesele.! 
vitale ale oamenilor muncii din Ita 
lia, democraţiei şi progresului.

După încheierea dezbaterilor la 
primul punct al ordinei de zi. a luat 
cuvîntul Alessandro Nafta, membru 
al Direcţiunii P.C.I., care a prezentat 
delegaţilor Raportul Comisiei pentru 
problemele organizatorice.

In şedinţa de după-amiază dele
gaţii la congres au adoptat în una
nimitate textul unui mesaj de salut 
adresat poporului vietnamez, Parti
dului celor ce Muncesc din Vietnam. 
Guvernului Republicii Democrate 
Vietnam, Frontului Naţional de Eli
berare din Vietnamul de Sud.

Lucrările Congresului continuă.

În t r e v e d e r e a  pa u l  n ic u l e sc u -m izil

EUZEN ERBAN
Bologna 14 — Corespondentul A- 

gerpres, N. Puicea, transmite: Tova
răşul Paul Niculescu-Mizil, membru 
al Comitetului Executiv, al Prezidiu
lui Permanent, secretar al G.G. al 
P.C.R. şi membru al Biroului Exe
cutiv al Consiliului Naţional al 
Frontului Unităţii Socialiste, a avut 
la Bologna, cu prilejul participării 
la Congresul Partidului Comunist 
Italian, o întîlnire cu Euzen Erban, 
membru al Comitetului Executiv al

Prezidiului G.C. al P.G. din Ceho
slovacia, preşedintele Frontului Na
ţional din Republica Socialistă Ceho
slovacă.

In cursul întîlnirii, desfăşurată în- 
tr-o atmosferă caldă, tovărăşească, 
s-a făcut un schimb de păreri cu pri
vire la activitatea Frontului Unităţii 
Socialiste şi Frontului Naţional din 
Cehoslovacia şi dezvoltarea relaţiilor 
reciproce.

r

M e m b r i i  d e l e g a ţ i e i  
P . C . R . o a s p e ţ i  a i  

c o m u n iş t i lo r  d in  P a r m a
Bologna — Corespondentul Ager

pres, N. Puicea, transmite: Joi după- 
amiază, membrii delegaţiei Partidului 
Comunist Român la lucrările celui 
de-al XII-lea Congres al P.C.I. au 
fost oaspeţii comuniştilor din Par
ma. Vechi centru al vieţii politice 
italiene, oraş cu bogate tradiţii cul
turale, Parma ocupă totodată un loo 
important în istoria luptei antifasciste 
italiene, fiind în prezent o citadelă a 
P.C.I.

După o scurtă vizitare a oraşului, 
delegaţia a fost primită la Primăria 
municipiului, care este condusă de 
un consiliu alcătuit din reprezentanţi 
ai P.C.I., P.S.I. şi P.S.I.U.P. Primarul 
oraşului Baldossi, membru al P.C.I., 
împreună cu membrii Consiliului 
Executiv Municipal, a prat un călduros 
bun sosit oaspeţilor. In continuarea vi
zitei, a avut loc la sediul Federaţiei 
locale a P.C.I. o întîlnire cu activul 
organizaţiei P.C.I. din Parma. După 
salutul adresat delegaţiei P.C.R. de 
secretarul organizaţiei, Franco Bian- 
chi, tovarăşul Paul Niculescu-Mizil a 
răspuns la o serie de întrebări pri
vind problemele dezvoltării econo
mice a României, mersul industria
lizării, rezultatele din agricultură,

modul de planificare a economiei na
ţionale, structura organizatorică şi 
viaţa internă de partid, precum şi 
politica externă a statului nostru şi 
poziţia P.C.R. faţă de problemele de 
bază ale mişcării comuniste şi mun
citoreşti internaţionale.

Întîlnirea s-a desfăşurat într-o at
mosferă deosebit de caldă, răspun
surile conducătorului delegaţiei 
P.C.R, fiind puternic aplaudate de 
cei prezenţi care, în încheiere, au 
făcut o vie manifestare pentru prie
tenia dintre cele două partide şi 
popoare.

O In Pakistan au continuat în 
cursul zilei de joi demonstraţiile 
antiguvernamentale. La Lahore, 
ele s-au desfăşurat sub lozincile 
încheierii stării de urgenţă, a re
stabilirii dreptului la grevă şi a al
tor libertăţi democratice. Interven
ţia violentă a poliţiei s-a soldat 
cu rănirea a aproximativ 50 de 
persoane.

0  Populaţia regiunii pariziene 
(care numără 7 departamente) se 
ridică în prezent, potrivit datelor 
statistice ale I.N.S.E.E., care a 
publicat primele rezultate oficiale 
ale recensămîntului populaţiei din 
Î968, la 9 250 674 persoane, fiind 
în creştere cu 9,2 la sută în ra
port cu recensămîntul din 1962.

Din cifrele publicate reies două 
aspecte interesante: populaţia Pa
risului propriu-zis a scăzut de la 
2 790 091 la 2 586 771, adică cu 7 
la sută iar populaţia din subur
biile regiunii pariziene a sporit 
mai mult decît media pe întreaga 
Franţă, care nu trece de 7 la sută.

O  Comitetul Federal al Parti
dului Comunist German a adre
sat conducerii Partidului Social 
Democrat chemarea de a face to
tul pentru ca şedinţa Adunării 
Federale pentru alegerea preşedin. 
telui R.F. a Germaniei să nu se 
tină în Berlinul occidental, ci în
tr-un oraş „aflat în sfera de ac
ţiune" a Constituţiei F.F. a Ger
maniei.

•  Un grup de arhitecţi fran
cezi lucrează în prezent la pro
iectul unui turn gigant a cărui 
înălţime va atinge 725 metri. A- 
cest turn va fi cel mai înalt din 
lume, depăşind Turnul Eiffel. La

numeroasele etaje ale turnului 
vor fi instalate studiouri pentru 
televiziunea franceză precum şi 
localuri publice şi magazine. Sco
pul principal al construirii aces
tui turn uriaş este îmbunătăţirea 
tehnică pentru transmiterea emi
siunilor în culori ale televiziunii.

Se pare că în partea supe
rioară a turnului, la a cărui cons
trucţie vor fi folosite 8 500 tone 
oţel, să fie amenajată o platformă 
pentru aterizarea şi decolarea e- 
licopterelor,

9  In timp ce în Europa iarna 
face ravagii, în Bolivia au căzut 
în ultimele zile ploi torenţiale, 
care au provocat pagube de apro
ximativ 2 milioane de dolari. 
Preşedintele Barrientos a dispus 
alocarea unui fond pentru lucră
rile urgente de protecţie a sinis
traţilor, iar Comitetul naţional de 
urgenţă a remis, primăriei din 
La Paz 800 000 de pesos, care vor 
fi folosiţi pentru lucrările de re
construcţie.

Ploile torenţiale au încetat, dar 
în diverse puncte s-au înregistrat 
periculoase alunecări de teren.

O La Ulan Bator a avut loc o 
întîlnire a reprezentanţilor grupu
rilor parlamentare din Bulgaria, 
Cehoslovacia, R.D. Germană, 
Mongolia, Polonia, România, Un
garia şi U.R.S.S. La încheierea 
întîlnirii s-a dat publicităţii un 
comunicat în care se arată că 
participanţii au făcut un schimb 
de păreri în legătură cu unele 
probleme actuale ale situaţiei in- j 
ternaţionale şi activităţii Uniunii 
interparlamentare şi s-au informat 
reciproc despre activitatea grupu
rilor respective.

Congresul 
P.C. din 
Danemarca

Copenhaga 14 (Agerpres). — Vi
neri dimineaţa au început lucrările 
celui de-al 23-lea Congres al Parti
dului Comunist din Danemarca. In 
afară de delegaţii organizaţiilor lo
cale de partid şi de invitaţii din Da
nemarca, la Congresul Partidului Co. 
munist din Danemarca, participă nu
meroase delegaţii ale partidelor co 
muniste şi muncitoreşti frăţeşti. Din 
partea Partidului Comunist Român 
participă tovarăşa Ghlzela Vast, 
membră a C.C. al P.C.R., sef de sec
ţie la Comitetul Central al P.C.R.

După alegerea organelor de lucri 
ale congresului, tovarăşul Knud Jos 
persen, preşedintele Partidului, > 
prezentat raportul Comitetului ,Cen
tral intitulat „Pentru noi drepturi ti 
mocratice, pentru unitate în rîndi 
clasei muncitoare, împotriva forţei- . 
de dreapta, pentru socialism în Do 
nemarca". In raport se face o ana 
liză a situaţiei politice şi economi 
din Danemarca şi se evidenţia : 
preocuparea Partidului Comunist şi - 
clasei muncitoare daneze pentru de< 
voltarea căilor care să ducă la fâu 
rirea unei societăţi pe deplin c<' 
respunzătoare intereselor şi năzuin 
ţelor de pace şi bunăstare ai< 
poporului danez.

Preşedintele Partidului Comunis‘ 
din Danemarca s-a oprit apoi asupre 
problemelor actuale ale situaţiei in 
ternaţionale şi ale mişcării comuniste 
şi muncitoreşti mondiale.

Lucrările congresului continuă.

Nou conflict ivit 
în Pîafa comună

Bruxelless 14 (Agerpres). — Un 
nou conflict s-a ivit în Piaţa comună. 
Comisia executivă a Pieţei comune 
a înaintat Tribunalului comunitar o 
plîngere în care arată că Italia ar fi 
încălcat Tratatul de Ia Roma. Repre
zentanţii Comisiei afirmă că Italia 
a aplicat taxe protecţioniste asupra 
importurilor de lînă din ţările mem
bre ale C.E.E., pentru a proteja măr
furile de producţie autohtone. Italia 
este acuzată astfel de a nu fi ţinut cont 
de unele paragrafe ale acordului care 
interzic discriminarea fiscală pentru 
mărfurile importante din ţările mem
bre ale Pieţei comune. Acesta este 
încă/unul dintre nenumăratele exemple 
care arată că interesele unei ţări 
membre ale Pieţei comune nu pot fi 
aduse cu uşurinţă la acelaşi numitor 
cu interesele tuturor ţărilor membre 
ale Pieţei comune.
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